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MESDAMES, MESSIEURS,

INTRODUCTION.

Votre Commission a consacré trois réunions à l'examen
du présent projet.

Les Chambres ont récemment adopté un projet de loi
portant des mesures temporaires en faveur de certains mem-
bres du personnel de J'Administration des Postes. D'autre
part, elles seront appelées à se prononcer très prochaine-
ment sur un projet de loi érigeant l' Administration des Pos-
tes en Régie,

Ainsi, deux problèmes épineux pourront être résolus
durant la présente session.

Cette solution prochaine s'est répercutée SUl' la discus-
sion du budget, en ce sens que celle-ci s'en est trouvée allé-
gée d'autant.

La discussion a néanmoins porté sur toute une série de
questions couvrant la majorité des activités du département.

1. - EXPOSE DU MINISTRE.

A .Ó»- Administration des Postes.

Les lignes directrices du programme d'action de l' Ad-
ministration des Postes ont déjà été évoquées dans l'Exposé
général (Document de la Chambre n" 4 - 1970-1971, p.
110 à 112) présenté à l'appui du Budget des Recettes et
des Dépenses pour l'année budgétaire 1971.

A cette occasion, il a été fait part de la volonté du
Gouvernement de doter l'Administration des Postes de
l'autonomie nécessaire à sa gestion, en proposant au Parle-
ment de créer. sous l'appellation « Régie des Postes» une
personne juridique de droit public relevant des organismes
de catégorie A visés par la loi du 16 mars 1954 relative au
contrôle de certains organismes d'intérêt public.

Le projet de loi créant cette Régie vient d'être déposé
(doe. Ch, n° 950/1 de 1970-1971).
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DAMES EN HEREN,

INLEIDING.

Uw Commissie heeft drie vergaderingen gewijd aan het
onderzoek van liet onderhavige ontwerp.

De Kamers hebben onlangs hun goedkeuring gehecht aan
een wetsontwerp houdende tijdelijke maatreqelen ten gun-
ste van bepaalde personeelsleden van het Bestuur der Poste-
ri] en, Voorts zullen zi] zich zeer binnenkort moeten uitspre-
ken over een wetsontwerp tot omvorming van het Bestuur
der Posterijen in een Regie,

Op die manier zullen in de loop van deze zitting twee
netelige problemen kunnen worden opqelost.

Die toekomstiqe oplossing heeft een weerslag gehad op
de besprekinq van de begroting, die dan ook vlotter is ver-
lopen.

De bespreking had nietternin betrekking op een hele reeks
kwesties in verband met het grootste deel der activlteiten
van het Departement.

1. - UITEENZETTING VAN DE MINISTER.

A. - Bestuur der Posterijen,

De richtlijnen van het werkingsprogramma van het Be-
stuur der Posterijcn werden reeds opgegeven in de Alqe-
mene uiteenzettinq (Stuk van de Kamer n' 4 - 1970-
1971, blz.lID tot 112), die ter rechtvaardiging bi] de Be-
groting van de Ontvangsten en Uitgaven voor het beqro-
tingsjaar 19'11 werd gevoegd.

Bij die qeleqcnheid werd recels medegedeeld dat de
Regering het plan heeft opgevat het Bestuur der Posterijen
de nodige autonomie voor zijn beheer te verlenen. Aan het
Parlement werd voorqcsteld, onder de benaming «Regie
der Posteriien », een publiekrechtclijk rechtspersoon op te
richten. die gerangschikt zal worden onder de instellingen
van cate\Jorie A, bedocld bij de wet van 16 maart 1954,
welke de controle op sommige instellingen van openbaar
nut regelt.

Het wetsontwcrp tot oprichtinq van deze Regie is zopas
ingediend (Stuk Kamer, n' 950/1 van 1970-1971).



de teruqslaq van het indexcijfer op
de wedden, waarvan hetjaarlijks qernid-
delde van 126,875 in 1969 is opgelopen
tot 135 in 1971, (Li. cen verschil van

412.6 millions 8.125 punten, wat een bijkomende uit-
gave teweegbrengt van .

- de verbeteringen van weddeschillen
en andere verbeteringen in het raam van

157,1 millions de sociale programmatie .

- de personeelsuttbreidin q in 1970
318,1 millions met 2188 eenheden .

Les raisons qui militent en faveur de cette réforme ont
déjà été maintes fois soulignées dans le passé. Elles sont
largement reprises et développées dans l'exposé des motifs
du projet de loi.

Le budget des Postes pour 1971 est présenté, sous la
forme d'un budget d'exploitation séparé, à J'article 600.2.A
de la Section Particulière (Titre IV) qui regroupe les
recettes et les dépenses de l'exploitation postale.

Jusqu'en 1970, ces dernières figuraient respectivement
au budget des Voies et Moyens et au budget ordinaire
(Titre I) du budget des P. T. T.

Cette présentation nouvelle et transitoire, conforme à
J'article 11 de la loi du 24 décembre 1970 concernant le bud-
get des Voies et Moyens pour J'année budgétaire 1971,
élimine les obstacles de nature budgétaire et comptable que
pourrait présenter la transformation de J'Administration
des Postes en une régie dans le courant de l'année 1971.

IJ convient d'observer que l'insuffisance des recettes par
rapport aux dépenses dans le budget ainsi présenté à l'article
600.2.A du Titre IV, est couverte par l'inscription à l'arti-
cle 02.01 du Titre I du budget des P. T. T., d'un crédit
de 3471 662 000 F qui sera viré à l'article 600.2.A du Ti-
tre IV. .

Ce montant de 3171 662 000 F ne reflète cependant pas
le déficit d'exploitation de la Poste. Il correspond unique-
ment à l'impasse: budgétaire.

" 11 *

L'évolution de 1969 à 1971 des recettes et dépenses re-
prises à l'article 600.2.A du Titre IV, appelle un certain
commentaire qui ne peut que renforcer l'opportunité et
l'urgence de doter la Poste d'un statut adapté à ses
besoins spécifiques et au caractère industriel de son activité.

Les recettes ordinaires progressent de 5 328,9 millions
en 1969 à 6369,9 millions en 1971, soit une plus-value cie
1 011 millions ou 19,5 % en deux ans, ou une expansion
moyenne de 9,57 % par an.

Aux dépenses ordinaires, relevons d'abord que sur les
9 811,6 millions de dépenses pour 1971, 8 178 millions ou
83,1 % sont absorbés par les salaires et charges sociales,
tandis que 1 663,6 millions ou 16,9 % sont consacrés aux
achats de biens et services.

La part imputable aux salaires et charges sociales passe
de 6712,1 millions en 1969 à 8178 millions en 1971, soit
une croissance cie I 135.9 millions ou 21.3 % provenant en
ordre principal:

-- du jeu cie l'index des traitements
dont le taux annuel moyen passe de
126,875 en 1969 à 135 en 1971. soit un
écart de 8,125 points qui déclenche un
supplément de charges de .

- des améliorations barémiques et
autres appliquées en vertu de la pro-
grmnmil lion sociale ... ... ... ... ...

- d'une extension en personnel de
218S unités réalisée en 1970 ... ... ..,
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De redenen die voor deze hervorminq plelten, zijn vroe-
ger reeds menigmaalonderstreept. Zij worden ultvoeriq
overqenornen en beharideld in de mernorie van toelichting
bij het wetsontwerp.

De begroting van Posterijen voor 1971 wordt in de vorm
van een aparte exploitatie-beqrotinq voorgesteld onder ar-
tikel 600.2.A van de Afzonderlljk Sectie (Titel IV), die
alle ontvangsten en uitgaven van de exploitatie der Poste-
rijen omvat.

Tot in 1970 kwamen deze posten VOQr op de Rijksmid-
delenbegroting, resp. op de gewone begroting (Titel I)
van de begroting van P. T. T.

Deze nieuwe voorstelling van zaken is als overgang be-
doeld en stemt overeen met artikel Il van de wet van
24 december 1970 betreffende de Rijksmiddelenbegroting
voor het begrotingsjaar 1971. Aldus worden de budgettaire
en rekenplichtige moeilijkheden opgevangen, die de omvor-
ming van het Bestuur der Posterijen tot een Regie, in de
loop van 1971, met zich zou kunnen brengen.

Er zij opqernerkt dat de on toereiken d blijkende ontvanq-
sten t.o.v. de in artikel 600.2.A van Titel IV voorkomende
begrotingsuitgaven door een krediet van 3171 662 000 F
op artikel 02.01 van Trtel I van de begroting van P. T. T.
wordt gedekt. Dit bedrag zal worden overqeschreven op
artikel 600.2.A van Titel IV.

Dat bedrag van 3171 662 000 F geeft nochtans het
exploitatietekort bij de Posterijen niet weer. Het stemt
slechts overeen met het budgettair tekort.

.. .. ..

De ontwikkeling van de ontvangsten en de uitgaven voor
de [aren 1969 tot 1971, opgenomen in artikel 600.2.A van
Titel IV, vergt enige cornrnentaar die de opportuniteit
en de dringende noodzaak slechts kan bevestigen en
versterken om aan de Posterijen een statuut toe te kermen
dat aangepast is aan de specifieke behoeften en aan het
industrieel karakter van haar activiteit.

De gewone ontvangsten verhogen van 5328,9 miljoen
in 1969 tot 6369,9 miljoen in 1971, dit is een verrneèrdermq
met 1011 miljoen of 19,5 % in twee jaar, of gemiddeld
9,57 % pel' jaar.

Voor de gewone uitqaven willen wij er in de eerste plaats
de aandacht op vestigen dat van de 9811.6 miljcen voor
1971, 8 178 miljoen of 83,1 % worden uitgegeven aan wed-
elen en sociale lasten, terwijl de overige 1 663.6 miljoen of
16,9 % worden besteed aan de aankoop van qoederen en
diensten.

Het deel voor de wedden en sociale lasten loopt op van
6712, I miljoen in 1969 tot 8 178 miljoen in J 971. Dit is
een verhoging met 1435,9 miljoen of 21,3 %, die in hoofd-
zaak voortspruit uit:

412,6 miljoen

457, I miljocn

318.1 miljoen
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- des adaptations du cadre de l'Ad-
rninistration des Postes ... ... '" ... . ..

- de la réduction des dépenses pour
dépassements de tâche réalisée grâce à
l'extension du personne! .

- du mécanisme des augmentations
de traitement à l'ancienneté et des pro-
motions de grade accordées en applica-
tion du statut pécuniaire ... ... ... . ..

- de la restructuration de la carrière
des agents des postes .

- de l'indice de diverses restructu-
rations partielles et de l'adaptation de
certaines allocations '" ... ... ... ... ...

- de l'accroissement des interventions
sociales, corrélativement à l'augmenta-
tion des effectifs... ... ... ... ... ... . ..

- de l'augmentation des dépenses
pour indemnités et allocations quelcon-
ques, suite à la progression du nombre
de bénéficiaires ... ... ... ... ... ... ...
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- de aanpassingen van de pcrsoneels-
100,7 millions formatie in hct Bestuur der Posterijen

- de inkrimping van de ultqaven voor
taakoverschrijdingen dank zij de uitbrei-

-8i,8 millions ding van het personeel .
- de automatisch e weddeverhogingen

volgens anciënnlteit en graadbevorderin-
gen op grond van het geldelijk statuut

79,8 millions
- de herstructurering van de loop-

56,1 millions baan van het postpersoneel .
- de gevolgen van verschillende ge·

deeltelijke herstructureringen en de aan-
37,1 millions passing van sommige vergoedingen

- de toeneming van de sociale uitke-
ringen die voortvloeien uit de uitbreiding

14,1 millions van het personeel ... ... ... ... ... ..,
- de verhoging van de uitgaven voor

vergoedingen en toelagen, ten gevolge
van de uitbreiding van het aantal bequn-

11.8 millions stiqden ..

1 435,9 millions

Les dépenses pour achats de biens et de services, qui se
situaient à 1 338,6 millions en 1969, atteindront 1 663,6 mil-
lions en 1971, soit. 325 millions en plus ou 16,9 %' Cette
augmentation est justifiée notamment:

- par le développement des équipe-
ments pour l'automation à l'Office des
Chèques postaux ... ... ... ... ... '" ...

~ par l'amélioration apportée à l'ha-
billement des agents des postes astreints
au port de l'uniforme .

- pat l'accroissement des dépenses
patrimoniales en matière de mobilier, de
matériel et de' camionnettes postales ...

~ par l'augmentation des besoins en
papier et en fournitures diverses en rap-
port notamment avec l'automation à
l'Office des Chèques postaux "

- par l'adaptation de la redevance
payée à la S. N. C. B. pour le transport
d es courriers postaux ... ... ... ... . ..

- par une hausse des prix de l'ordre
de 6,2 %; le taux moyen de l'indice des
prix à la consommation passant de
109,655 à 116.16 en 1971 (incidence
T. V. A. non comprise) .

100,7 miljoen

.- 81,8 miljoen

79,8 miljoen

56:! miljoen

37,1 miljoen

11,1 miljoen

Il,8 miljoen

I 435,9 miljoen

De uitqaven voor aankopen van goederen en diensten
beliepen in 1969 I 338,6 miljoen en zullen in 1971 I 663,6
miljoen bereiken. d.i. 325 miljoen of 16,9 % meer. De ver-
hoging wordt voornamelijk gerechtvaardigd door:

~ de uitbreiding van de uitrustingen
voor de automatie bij het Bestuur der

98,2 millions Postchecks .
~ de verbetering die aangebracht

werd aan de kleding van de personeels-
51,7 millions leden die een uniform moeten dragen ...

- de aangroei van de patrimoniale
uitgaven inzake meubilair, materieel en

31,3 millions postvoertuigen ....................,
- de verhoging van de behoeften

inzake papier en allerlei benodigdheden,
voornamelijk in verband met de automa-

30,2 millions tie bij het Bestuur der Postchecks .
- de aanpassing van de vergoeding,

betaald aan de N. M. B. S. voor het ver-
27,6 millions voer van de postzakken .

~ een prijsstijging van 6,2 %: het
gemiddelde bedrag van het indexcijfer
van de ccnsumptieprijzen steeg van
109,655 tot 116,16 in 197J (gevolgen van

83,0 millions de B. T. W. niet inbeqrepen ) .

325, a millions

Pour les investissements prévus au budget extraordinaire
les crédits sollicités au Titre II pour 1971, autorisent un
programme d'engagement de 193,5 millions et un volume
de paiements de: 210 millions,

Après cet aperçu sur 1<1 structure et l'évolution des recet-
tes et dépenses. le Ministre croit utile d'exposer les activités
qui seront déployées dans le cadre: du budget proposé.

* * *

En 1969, le mouvement général des correspondances s'est
élevé à 2 700 514 000 pièces, ce qui représente une aug-
mentation de 2,06 j:;, par rapport à 1968.

Abstraction faite des envois non adressés ni affran-
chis ordinaires et électoraux dans les d eux exercices con-
sidérés. l'accroissement est de 5,33 (; (2416651000 en
1968 contre 2 577 076 000 en 1969).

98,2 miljoen

54.7 miljoen

31.3 miljoen

30,2 miljoen

27,6 miljoen

83,0 ruiljoen

325,0 miljoen

Voor de investeringen waarin de buitengewone beqro-
ting voorzlet. werden voor 1971 op Tite! II kredieten aan-
gevraagd die een vastleggingsprogramma van 193,5 mil-
joen en een betalingsvolume van 210 miljoen tcestaan.

Na dit korte overzicht over de structuur en de ontwik-
keling van cle ontvangsten en de uitgaven, acht cle Minister
het !lUW9 de acriviteiten nit te leggen, die in hct kacler
van de voorqestelde begroting ontwikkeld zullen worden.

* * *

In 1969 is de algemene beweging van de briefwisseling
gestegen tot 2 700 5 J 4 000 stukken, d.i. een verrneerderinq
met 2,06 '!; ten opzichte van 1968.

Na aftrek van de gewone zendingen zonder au l'es noch
frankering en de ver kiezmqsbladen, bedraagt de vermeer-
dering voor clie dienstjare n 5.33 ~+(2146654 000 in 1968
tegen 2577 076 000 in 1969).



Ce trafic se répartit comme suit :
-- 226524:8 000 envois en service intérieur, soit une

augmentation de 0,4:6 %:
-- 196129 000 pièces destinées à l'étranger, soit une

augmentation de 12,34: %;
~ 239 137 000 objets ordinaires de l'étranger, soit une

augmentation de 10,47 %'

Le nombre moyen journalier d'envois traités s'est élevé
à 8912584 objets dont 7476 066 en service intérieur.

L'accroissement du trafic s'est confirmé en 1970. Sur
la base des chiffres partiels disponibles en novembre der-
nier, on peut supputer une augmentation de l'ordre de 2 %
en ce qui concerne les envois adressés, laquelle résulte en
partie de l'incidence des élections communales d'octobre
dernier. A ce propos, il y a lieu de remarquer que les ser-
vices postaux ont distribué plus de 41 000.000 de feuilles
électorales non adressées ni affranchies.

Au cours des six dernières années, le trafic global s'est
accru de 13,21 %, le nombre d'opérations aux guichets
postaux de 12,58 % tandis que les recettes d'affranchis-
sement en timbres-poste et à la machine ont augmenté
de 58,88 %'

En ce qui concerne la poste aux lettres en général, et si
la conjoncture actuelle devait se maintenir on peut estimer
que d'ici 20 à 25 ans, le trafic aura doublé.

* if *

A l'Office des Chèques postaux, à la fin de 1969, le
nombre de comptes ouverts était de 1 031 789, soit 8531
de plus qu'à la fin de l'exercice précédent, ce qui repré-
sente une progression de 0,84: %'

Pour 1969, le nombre moyen journalier des transactions
sur base de 259 jours d'activité s'est élevé: à I 078405 dont
893 166 avec inscriptions en comptes courants. Par rapport
à 1968, ces nombres représentent des accroissements respec-
tifs de 2,8 et 2,6 %'

L'examen du volume des principales opérations effectuées
fait apparaître les fluctuations ci-après:

bulletins de: versement et cartes récépissés
virements ordinaires ..
virements collectifs (- 5,4 % au débit et

+ 4,5 'Yo au crédit) .
chèques à vue .
assiqnations .

+ 4,1 %
- 0,5 0/0

+ 4.4 %
+1,3%
+ 2,9 %

Malgré une légère diminution du nombre des virements
ordinaires. le nombre des opérations de virements a 3U\l-
menté, dans l'ensemble, de 0,3 'fr.

Le montant global des transactions enregistrées en 1969
s'élève à 8316 milliards, soit une augmentation de 926 mil-
liards Oll de 12,5 % par rapport à 1968.

Le montant des transactions sans emploi de signes moné-
taires s'élève à 7860 milliards. soit 94,52 If(; du montant
total des transactions.

La fonction essentielle de l'Offiœ des Chèques postaux
consistant à Iavoriser les règlements de comptes par la mon-
naie scripturale, on s'apercevra, à la lecture des chiffres ci-
après. que le ponrcentaqe des transactions sans emploi de
siqnes monétaires s'accentue et que l'Office remplit donc
au mieux Si} mission essentielle.
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Dit postverkeer is als volgt verdeeld:

- 2265248 000 binnenlandse zendinqen. d.i. een ver-
meerderinq met 0.46 %;

~ 196 129 000 voor het buitenland bcsternde zendingen,
d.i. een vermeerderinq met 12,34 %;

- 239 137 000 gewone stukken van het buitenland, d.i.
een verrneerderinq met 10,47 %'

Het dagelijkse gemiddelde aantal behandelde zendingen
bedraagt 8912584 stukken waarvan 7476 066 in binnen-
lands verkeer.

De verrneerderinq van het postverkeer zette zich door in
1970. Op basis van de qedeeltelijk beschlkbare cijfers voor
november Il. mag men, voor wat de geadresseerde zendingen
betreft, een aangroei met 2 % verwachten, Daaraan liggen
qedeeltelijk ten grondslag de qemeenteraadsverkiezinqen in
oktober Il. Dienaanqaande zij opgemerkt dat de postdiensten
meer dan 41 000 000 niet geadresseerde noch gefrankeerde
verktezinqsbladen hebben uitgedeeld.

Sedert de laatste zes jaren is het globale postverkeer
gestegen met 13,21 %, de loketverrichtinqen met 12,58 'Yo,
terwijl de ontvangsten uit frankeringen met postzeqels
en machinale Irankerinqen met 58,88 % vermeerd erd zijn.

Indien de huidlqe conjunctuur zich handhaaft, mag wor-
den verwacht dat de brievenpost binnen 20 à 25 jaar ver-
dubbeld zal zijn.

* * *

Eind 1969 waren er bij het Bestuur der Postchecks
1031 789 rekeningen geopend, dit is 8531 of 0,84 % meer
dan eind 1968.

Het dagelijks gemiddelde aantal verrichtingen in 1969.
op basis van 259 werkdagen, bedroeg 1 078405, waarvan
893 166 inschrijvingen op rekeninqen-courant. In verqelij-
king met 1968 is dit een stijging met 2,8, resp. 2,6 'Yo,

De belangrijkste verrichtingen geven naar omvang de
volgende schommelingen te zien:

bulletins van stortinq en ontvanqkaarten
gewone overschrijvingen ... ... ... ...
qezamenlijke overschrijvingen (- 5,4 'Yo op

het debet en + 4,5 % op het credit)
cheeks op zicht
assiqnatiën ... . ..

+ 4,1 0/0
- 0,5 %

+ 4,4 %
+ 7,30/0
+ 2,9 %

Niettegenstaande de geringen daling van het aantal ge-
wone overschriivinqen. is het aantal overschrijvinqsver-
richtingen in totaal met 0,3 % gestegen.

Het totale bedrag van de qeboekte transactics in 1969
beloopt 83 J 6 miljard, d.i. een stijging met 926 miljard of
12,5 % t.o.v. 1968.

Het bedraq van de verrichtingen zonder gebruikmaking
van muntspcciën bedraaqt 7860 miljard of 94,52 % van
het totale bedrag der transacties.

De essentiële functie van het Bestuur der Postchecks
bcstaat erin het vereff enen van rekeningen door middel van
scripturaal geld te bevordercn . Uit de onderstaan de cijfers
blijkt dat het percentage der transacties zonder qebruik-
making van rnuntspecién in stijgende lijn gaat. Het Bestuur
der Postchecks vervult zijn essentiële taak dus geheel be-
vredigend.

1965 93,50 I;i, 1965 93,50 'ir,
1966 93,77 iji, 1966 93:17 Ijr.
1967 94,00 % 1967 91,00 %
1968 94.17 j'c, 1968 94,17 rc,
J969 94.52 ~/c, 1969 91,52 I)ó
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Le montant global moyen journalier des avoirs en compte
qui était de 63,4 milliards en 1968, s'est élevé en 1969 à
68 milliards, ce qui représente un accroissement de 7,2 o/n.

Le montant moyen journalier des avoirs en compte des
particuliers qui était de 42,7 milliards en 1968 est passé en
]969 à 45,1 milliards, soit une augmentation de 5,6 %'

D'autre part, il apparaît que Je pourcentage d'augmen-
tation de l'avoir moyen en compte des particuliers est supé-
rieur au pourcentage d'augmentation de l'indice des prix de
détail ce qui signifie que la situation, du point de vue du
Trésor public, est plus favorable.

Qu'il s'agisse du nombre des transactions, des montants de
ces dernières ou des fonds disponibles, on constate que l'Of-
Fiee des Chèques postaux, malgré la concurrence à laquelle
il est soumis, maintient, à un niveau très élevé, son interven-
tion dans les échanges de fonds et plus spécialement dans
les échanges sans utilisation de signes monétaires.

Oc * *

Accroissement constant du trafic tant de la poste aux let-
tres que des opérations de guichet. extension continue de la
bâtisse dans les grands centres. à la périphérie des villes et
en zone rurale, création de nouveaux centres d'activité sous
l'effet de la politique régionale, tels sont les critères primor-
diaux qui obligent la Poste à repenser continuellement l'or-
ganisation de ses services, à créer de nouveaux emplois, à
ouvrir de nouveaux bureaux, à transformer ceux qui existent
ct à revoir leur classification en fonction de leur importance
croissante.

Afin de remplir sa mission dans l'expansion économique
et sociale, la Poste doit suivre l'évolution et ses services
doivent répondre en permanence aux exigences du public.
Pour atteindre cet objectif les moyens techniques adéquats
doivent être recherchés.

Cette ambition légitime est malheureusement limitée par
les restrictions budgétaires et les perturbations qui en résul-
tent risquent de contrarier gravement le déroulement normal
de sa tâche vis-à-vis du public.

Les fusions de communes et les changements des limites
communales ont de leur côté, une incidence sur l'organi-
sation postale.

Sur le plan du tri proprement dit, le grand succès rencon-
tré par les numéros postaux auprès du public, a permis à
l'Administration de prescrire, dès le 6 avril 1970 le rem-
placement du tri basé sur la destination par un classement
numérique. Cette nouvelle méthode de tri permet d'ache-
miner la correspondance avec précision et, en outre. pré-
sente le double avantage de ne plus devoir faire appel à
une main-d'œuvre qualifiée nécessitant une initiation de
très longue durée et de permettre l'utilisation de procédés
mécaniques et automatiques.

C'est ainsi que, dans les limites des crédits inscrits au
budget. extraordinaire, l'automatisation des activités pos-
tales dans les centres de tri sera poursuivie. }\u programme
des réalisations prévues pour 197 I figure notamment l'equi-
pement des centres de Bruxelles X, Courtrai X et Gand X.

Dans le même cadre de l'automatisation, l'Administra-
tion exploitera, d'une manière optimale, les possibilités of-
fertes. en matière d'organisation et d'exploitation ration-
nelle, par l'emploi des numéros pOSUUlX.

Un an après la publication du code postal, on peut
af lirmer que l'instauration de cette importante réforme a
été une réussite. puisque actuellement déjà 92 ~.(, des pièces
expédiées portent le numéro postal.

Partant, J'ère de la lecture optique s'ouvre c\"Fl1el11ent
pour le tri des envois postaux.
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Het gemiddelde daqelijkse tegoed op de rekeningen dat
in 1968 63,4 miljard beliep, is in 1969 qesteqen tot 68 mil-
jard, d.i. 7.2 % meer.

Het gemiddelde dagelijkse tegoed op de rekeningen der
particuliercn. dat in 1968 42,7 miljard bedroeq, bereikte
45, I miljard in 1969, d.i. 5,6 % meer.

Tevens constateert men dar het percentaqe waarmee het
qemlddelde tegoed van de particulteren gestegen is, hoger
ligt dan het stijgingspercentage van het indexcijfer der klein-
handelsprijzen. Dit betekent dat de toestand uit het oog-
punt van de Schatkist gunstiger is,

Zowel inzake aantal of bedrag van de transacties als
inzake beschikbare fondsen, slaaqt het Bestuur der Post-
checks er nietteqenstaande de mededinging in zijn bemid-
deling bi] de uitwisseling van Iondsen en met narne bij de
vereffeningen zonder muntspeciën te handhaven.

* * *

De bestendige aangroei van Iiet postverkeer en van de
loketverrichtinqen. de ononderbroken nieuwbouw in de
grote centra, de randgemeenten en de landelijke zones, het
sttchten van nieuwe centra van bedrijvigheid ingevolge de
regionale politiek, zijn qewichtiqe criteria die het Postbe-
stuur ertoe verplichten de orqanisatie van de dicnsten bij
voortduring aan te passeri, nieuwe betrekkingen en kant.oren
te creéren of de bestaande om te vorruen en hun classifiee-
ring te herz ien in het licht van het steeds toenemcnde belang
daarvan.

Om zijn taak in de econornische en sociale expansie te
vervullen, is het Bestuur genoodzaakt de evolutie op de
voet te volgen en moeren de diensten bestending aan de
eisen van het publiek voldoen. Om dit doel te hereiken,
moet naar de passen de technische middelen worden ge-
zocht.

Dit rechtmatiqe streven wordt jamrner genoeg geremd
door budgettaire bepcrkin qen en daaraan verhonden ver-
wikkelingen zodat het Bestuur zijn taak tegenover het pu-
bliek wel eens niet meer naar behoren zou kunnen vervul-
len.

De Ïusies van gemeenten en de wijzigingen in de ge-
meentegrenzen hebben onvermijdelijk een weerslaq op de
postorganisatie.

Op het qebied van de eiqenlijke sortering heeft het grote
succes van cie postnummers bij het publiek het Bestuur in
de gelegenheid qesteld reeds op 6 april 1970 de op de
bcsternmlnq gebaseerde sortering door ecn qenummerde
klassering te vervangen. Deze nieuwe sorteermethode maakt
het mogelijk de corresporidentie nauwkeurig te behandelen,
twee voordelen biedt : er hoeft geen beroep meer gedaan te
worden op gekwalificeerd personeel dat een zeer langdurige
opleiding moet krijgen en tevens wordt de aanwending van
mechanische en automatische proccdé's mogelijk gemaakt.

Binnen de perken van de op de buitengewone beqro-
ting uitgetrokken kredieten zal de automatisering van de
postactiviteiten in de sorteercentra voortgezet worden. Op
het programma voor 1971 staat met narne de inrichting
van de centra Brussel X, Kortrijk X en Gent X.
-Hierbij zal het Bestuur een oplimaal qebruik rnaken van
de door de postnummers geboden mogelijkheden inzake
orqanisatie en rationele exploitatie.

Een jaar na de puhlica tie van de postcode mag worden
gezegd dat de invoering van cleze belangrijke hervorming
een sucees is, daar thans op ongeveer 92 ~:{,van de ver-
zonden stuk kcn een postnummer voorkomt.

Dit luidt me tee n het tijdperk van de optische lectuur
bi] de sort erin q van de postzendingen in.



Par ailleurs, le nombre de correspondances, oriqin aires
de l'étranger, revêtues du numéro postal helge étant con-
sidérable, il a été demandé à quelques pays limitrophes
de procéder au tri de leur courrier pour la Belgique en
fonction de ces numéros.

Cette occasion a été saisie pour procéder à la décentrali-
sation du courrier étranger à l'arrivée, de façon à dégager
le centre de tri de Bruxelles X, trop souvent encombré.
Cette politique sera poursuivie systématiquement dans les
relations avec les autres pays.

Cette évolution et toutes ces adaptations indispensables
ne peuvent être envisagées sans soulever des problèmes
de personnel.

Sur le plan du recrutement, le Ministre a obtenu du Co-
mité ministériel de la gestion budgétaire et de la lonction
publique, au mois de février 1970, une extension de 2500
unités en vue de pallier la situation critique qui avait con-
duit à la crise grave traversée par les services postaux dans
les derniers mois de 1969.

Le recrutement de ce contingent a été opéré en plusieurs
phases à partir du lOl' avril 1970.

Toutefois, compte tenu des mesures prescrites en 1964
afin de limiter les recrutements dans les services publics,
cette extension ne fut consentie gue sous la pression
d'événements résultant de l'insuffisance des effectifs de
l'Administration des Postes; celle-ci fut donc contrainte
de recourir à l'engagement sur-le-champ de personnel con-
tractuel, l'organisation d'épreuves de recrutement étant in-
compatible avec l'urgence de remédier à la situation con-
statée.

Tout est cependant mis en œuvre pour normaliser au
plus tôt la situation en ce double domaine de la stabilisa-
tion du personnel et du retour aux recrutements statutai-
res.

Une épreuve de recrutement d'agents des postes auxi-
liaires est d'ailleurs en cours de correction et une épreuve
de recrutement d'employés est en cours d'organisation.

La loi qui vient d'être adoptée permettra la nomination en
qualité cl'agent définitif du personnel auxiliaire et contrac-
tuel en service au 31 mars 1971.

Parallèlement, l'adaptation du nouveau statut du person-
nel' auxiliaire instaurera la possibilité d'intégration automa-
tique dans les cadres permanents des niveaux 3 et 4, des
agents recrutés salis ce régime et de faire face ainsi à des
besoins spécifiques urgents de la Poste.

Ainsi se trouveront donc réunies les conditions nécessaires
au retour à des recrutements statutaires pam les emplois
de laus les niveaux: dès à présent d'ailleurs, le Secrétariat
permanent de recrutement a été invité à mettre à la dispo-
sition de IJ. Poste un contingent important de rédacteurs
et un certain nombre d'agents à qualification particulière
des niveaux l et 2, tels des ingénieurs, des ingénieurs-
techniciens et des architectes.

Enfin, l'organisation d'épreuves de promotion interne a,
elle aussi. été sollicitée.

1971 verra donc, selon toute vraisemblance, la réalisa-
tion complète de ces mesures en Faveur du personnel.

Cela n'empêche que l'adaptation permanente des effectifs
à J'évolution des besoins rester" une gageure aussi long-
temps qu'elle sera ré qie par des dispositions générales valant
pour toutes les arlrninistrnt ions de l'Etat.

* * *
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Daar geconstateerd werd clat een groot aantal zendin-
gen uit het buitenland van een postnummer zijn voorzien.
heeft het Bestuur enkele aangrenzende landen verzocht
hun briefwisselinq voor België overeenkomstig die num-
mers te sorteren.

Deze gelegenheid werd te haat genomen om de buiten-
landse correspondentie bij aankomst te decentraliseren en
aldus het al te dikwijls overbelaste sorteercentrurn van
Brussel X te verlichten. In de betrekkingen met de andere
landen zal deze politiek stelselmatig voortgezet worden.

Al die noodzakelijke verbeteringen brengen uiteraard
problemen op het stuk van het personeel met zich.

Op het gebied van aanwervinq heeft de Minister in fe-
bruari 1970 van het Ministerieel Comité voor budgettair
beheer en openbaar ambt een uitbreiding van het personeel
met 2 500 betrekkingen verkregen om het hoofd te bieden
aan de kritieke toestand die qeleid heeft tot de ernstiqe
crisis die de postdiensten hebben gekend gedurende de
laatste maanden van 1969.

De aanwervinq van deze eenheden geschiedde in ver-
schillende Fases vanaf 1 april 19';70.

Ingevolge de in 1964 voorgeschreven maatregelen ter
beperking van de aanwerving in de overheidsdiensten
werd deze uitbreiding echter slechts toegestaan onder de
druk van qebeurtenissen die als oorzaak het tekort aan
personeel bi] het Bestuur der Posterijen hadden, Men was
dus wel gedwongen om onrniddellijk personecl bij overeen-
komst aan te werven, wegens het feit dat de orqanisatie
van aanwervinqsexamens onverenigbaar was met de ur-
gentie om de bestaande toestand te verhelpen,

Alles wordt echter in het werk gesteld om de toestand
zo snel mogelijk te normaliseren wat betreft de stabilisatie
inzake personeel en de terugkeer tot statutaire aanwer-
vingen.

Men is beziq met het nazien van de werken van een wer~
vin qsexarnen voor hulpkrachten-postrnannen: ook wordt
thans een examen voor bearnbten qeorqaniseerd.

De onlangs aangenomen wet zal de benoeminq in vast
verband mogelijk maken van de hulpkrachten en het con-
tractueel aan geworven personeel dat op 31 maart 1971 in
dienst was,

De aanpassing van het nieuwe statuut van de hulpkrach-
ten maakt het eveneens mogelijk orn het personeel. dat onder
die voorwaarden wordt aanqeworven, automatisch in te
schakelen in de vaste personeelsforrnatie van de niveau's
3 en 4, orn zo het hoofd te bieden aan de dringende speci-
Iieke behoeften van de Posterijen.

Zo zijn alle noodzakelijke voorwaarden aanwezig die
de terugkeer tot statutaire aanwervinqen voor de betrekkin-
gen van alle niveau's mogelijk maken. Vanaf heden reeds
wordt bi] het Vast Wervin qssecretariaat aangedrongen om
een belan qrijk continqent opstellers en een aantal perse-
neelsleden met bijzondere kwalilicatte van de nivcau's l en
2, zoals ingenieurs, technisch ingenieurs en architecten
voor de Posterijen beschikbaar te stellen.

Ook is om bevorderingsexamens binnen het Bestuur ver-
zocht.

Naar alle waarschljnlijkheid zal men al deze maatreqelcn
ten gunste van het personeel in 197! ten uitvoer kunnen
leggen,

Dat ncernt niet weg dat de bestendige aanpassing van
hct aantal personeelsleden aan de evolutle van de behoefteu
een mocilijk probleem blijft zolang die aanpassing volgens
de voor al cie rijksd iensten geldende algemene l'e9elen moet
qeschieden.

* * *
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Le Ministre aborde ensuite, pendant quelques instants,
le domaine de la philatélie.

A ce sujet. les efforts ont été poursuivis afin de promou-
voir l'action et le développement des activités philatéliques.

La gratuité du prêt de matériel aux organisateurs d'expo-
sitions philatéliques, la délivrance gracieuse des notices
philatéliques aux personnes qui en ont exprimé le désir,
l'enregistrement sans frais des demandes d'abonnement aux
nouvelles émissions de timbres-poste, l'exposition philatéli-
que itinérante organisée dans les établissements scolaires,
l'amélioration de la qualité des encres employées pour l'im-
pression des valeurs postales et la création d'un nouveau
service d'abonnement aux entiers postaux constituent autant
de réalisations qui favorisent l'écoulement de la production
philatélique belge.

Les chiffres enregistrés au cours du premier semestre de
l'année 1970 sont éloquents:

26991 collectionneurs étaient abonnés, au 30 juin 1970,
aux nouvelles émissions de timbres-poste spéciaux, soit une
augmentation de quelque 6 %. en un an.

D'autre part. le nombre de commandes de valeurs pos-
tales honorées par le Service des collectionneurs est, à
peu de choses près, égal à celui de l'année 1969.

Par ailleurs, au 30 juin dernier, 256464 philatélistes re-
cevaient régulièrement, à titre gracieux, les notices phila-
téliques éditées par l'Administration des Postes à l'occa-
sion des émissions spéciales de timbres-poste. La progres-
sion à cet égard est de l'ordre de 10 9'ó.

En outre, 79 bureaux de poste provisoires, munis de
timbres à date spéciaux ont été installés au cours du pre-
mier semestre de l'année. 7969 marcophilistes ont été in-
formés du fonctionnement desdits sub-offices.

Les chiffres qui précèdent permettent de conclure que le
service philatélique a apporté en 1970 au Trésor une recette
complémentaire sensiblement égale à celle de J'exercice
précédent, soit de l'ordre de 168 000 000 de francs.

* 1:: *

Chaque année, non seulement à l'occasion de j'examen
des propositions budgétaires du Département. mais aussi
par ln voie d'interventions directes ou du bulletin des ques-
tions et réponses. de nombreux parlementaires soulèvent,
avec raison d'ailleurs, la question des bâtiments et des
locaux à l'Administration des Postes.

Les crédits prévus au budget du Département des Tra-
vaux publics et destinés à couvrir les besoins de la Poste
sont nettement insuffisants et, compte tenu des dépenses
inéluctables relatives aux réalisations importantes telles
que le Complexe des Postes à Bruxelles et les dépôts de
Jemelle. ne permettent que l'exécution d'tm programme
de modernisation de nos locaux extrêmement réduit.

Des solutions impératives s'imposent et ne peuvent plus
être différées. Il faut reconstruire les centres dE' tri afin
de mettre ces offices en mesure d'accomplir Je rôle impor-
tant qui leur est dévolu dans J'exploitation postale. Il s'agit
là d'tm objectif prioritaire et les moyens de réalisation doi-
vent être prévus.

D'autres projets importants requièrent également toute
la vigilance cle J'Administration : la reconstruction de-
l'Atelier du Timbre et la poursuite de l'installation d'une
ligne expérimental,' de transport pneumatique du courrier
entre Bruxelles 4 ct Bruxelles 1. Les enseignements cspé-
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Vervolgens handelt de Minister gedurende enkele oqen-
blikken over de Iilatelle.

In dezen werden de inspanningen voortgezet om de actie
en de ontwikkeling van de filatelistische activiteiten te be-
vorderen.

Het gratis uitlenen van materieel aan de inrichters van
Hlatelistische tentoonstellinqen, de kosteloze aflevering van
filatelistische vouwblaadjes aan de. personen die erom ver--
zoeken, de kosteloze inschrijving van de aanvragen betref-
fende een abonnement op de nieuwe uitgiften van post-
zegels, de rondreizende filatelistische tentoonstelling in
scholen, de verbetering van de kwaliteit van de inkt voor
het drukken van postwaarden, de oprichting van een nieu-
we dienst waarbij men zich kan abonneren op postwaarde-
stukken, dat alles werkt de verkoop van de Belgische Iilate-
lische produktie in de hand,

De tijdens het eerste sernester van J970 geboekte cijfers
zijn veelbetekenend.

Op 30 juni 1970 waren 26991 verzamelears geabon~
neerd op de nieuwe uitqiften van bijzondere postzeqels.
d.i. 6 9'ó meer in éèn [aar tijds.

Het aantal bestellingen van postwaarden, waarvan vol-
da an is door de Dienst der verzamelaars is ongeveer gelijk
aan dat in 1969.

Anderzijds ontvanqen 256464 verzamelaars (dat was het
getal op 30 juni 11.) regelmatig en gratis de filatelistische
vouwblaadjes die doorhet Bestuur der Posterijen bij iedere
uitgifte van bijzondere postzegels worden gedrukt. Hun
aantal steeg met 10 %'

Verder werden gedurende dat eerste sernester 79 voor-
lopige postkantoren, die over een bijzondere daqtekeninq-
stempel beschikken , opengesteld; 7969 stempelverzamelaars
werden over de werking van deze kantoren voorgelicht.

Uit de bovenstaande cij lers mag men beslulten dat de
aanvullende inkornsten die de Hlatelistische dienst in 1970
aan de Schatkist heeft verschaft. onqevcer die van het
voorafgaande [aar benaderen, nl. 168000000 frank.

* * *

Bij het jaarlijkse onderzock van de begrotingsvoorstel-
len van het Departement en via het Bulletin van vragen
en antwoorden wordt door tal van parlementsleden ieder
jaar de kwestie van de gebouwen en lokalen bij het Bestuur
der Posterijen terecht ter sprake qebracht.

In dit verband wijst de Minister erop dat de op de be-
groling van het Departement van Openbare Werken uit-
getrokken kredieten die bestcmd zijn om de behoeften
van de Posterijen te dekken, verre van toereikend zijn. Als
men rekening houdt met de onverrnijdelijke uitqaven. wel-
ke qepaard gaan met grote werken zoals het Postcomplex
te Brussel en de opslagplaats te Jemelle, dan is het duide-
lijk dat die kredicten slechts de uitvoering van een uiterst
beperkt programma van modernisering der lokalen moge-
lijk maken.

Dwingende oplossingen zijn geboden en mogen niet
langer uitgesteld worden. De sorteercentra moeten der-
wijze herbouwd worden dat die diensten de belangrijke
rol kunnen vervullen die er in de postexploitatie aan toc-
bedceld is. Het gaGt hier om prioritaire maatregelen waar-
voor in de nodige middelen moet worden voorzien.

Andere belangrijke pro jectcn vergen eveneens de volle
aandacht van het Bestuur : het herhouwen van de Zeqel-
werkplaats en de verd ere nfwerkinq van de in stallatle van
een proe llij n voor pneuinatisch vervoer van de poststuk-
ken tusse n Brussel 4 en B['u~sel 1. Dit experiment zal



rés de cette expérience permettront de disposer de données
valables quant à l'opportunité d'extensions éventuelles du
réseau.

L'année 1971 verra le regroupement des services de
l'Administration centrale des Postes et de Bruxelles 1 au
complexe de la Place de la Monnaie. Ce sera là l'aboutis"
sement de plusieurs années d' études et d'efforts qui doi-
vent engendrer une meilleure efficience dans J'organisation
et une utilisation optimale des possibilités mises à la dis-
position de toutes les directions fonctionnelles.

* * *
Le Ministre traite ensuite de l'Office des Chèques pos-

taux et du développement de l'automatisation de ses servi-
ces.

Le traitement automatique du contrôle des chèques et
assignations sera prochainement réalisé dans son intégralité.
Il portera ainsi sur le traitement de quelque 4 000 000 d'or-
dres par mois.

En ce qui concerne la tenue des comptes courants. on ob-
servera que le nombre de comptes gérés en automation et
qui était de 601 000 au début de 1970 est passé à 801 000
depuis le 21 septembre 1970.

A partir de cette date, le dernier des modules installés a
été mis en activité.

La réforme essentielle introduite depuis 1969 dans le sys-
tème d'automatisation de J'Office repose sur le développe-
ment du procédé de lecture optique, système qui a permis
non seulement de faire un nouveau pas très important dans
la modernisation des techniques appliquées mais encore et
surtout de réaliser avec succès d'importantes intégrations
externes.

Ces intégrations ont été basées sur la création d'une
formule spéciale à deux volets permettant d'effectuer indis-
tinctement une opération de versement en compte courant
ou une opération de transfert de compte à compte.

A ce propos, le Département des P. T. T. a participé acti-
vement aux travaux d'une Commission spécialement créée
au niveau de la Banque Nationale, en vue de rechercher
tous les moyens de normalisation en matière de traitement
de l'information dans l'ensemble des organismes financiers
tant privés que publics et d'en promouvoir des règles d'ap-
plication.

C'est ainsi que la formule de versement et de virement,
expérimentée à l'Office des Chèques postaux en vue du
traitement par lecture optique, a servi de base à l'établisse-
ment de la formule qui sera prochainement appliquée pour
taures les opérations en compte courant dans tous les orga-
nismes financiers du pays.

Dans le cadre de cette normalisation qui constitue une
première réalisation européenne, sinon mondiale, un premier
protocole a déjà été signé en vue de l'attribution d'un code
numérique à chacun des établissements financiers belges,
publics et privés et cela, de manière à permettre l'identif ica-
rion automatique de ces organismes à J'occasion des opéra--
tions de transfert et de compensation.

La normalisation ainsi lancée au départ des experiences
techniques développées à l'Office des Chèques postaux, por-
tera aussi sur la structure des numéros de comptes dont les
bases sont déjà arrêtées, sur les caractéristiques des ban-
des magnétiques destinées aux échanges d'informations, sur
les spécifications particulières auxquelles devra répondre le
papier destiné à la fabrication des formules, sur les caractè-
l'es à utiliser pOUl' l'impression, le prémarquaqe et le post-
marquage des informations destinées il être lues automati-
quement ainsi que sur lu structure des lignes et des zones
d'écriture.

Bref. il s'agit d'une opérat ion de normalisation d'lInl'

portée saris précédent qui doit permettre d'atteindre le degré
le plus élevé d'intégration entre tous les établissements
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waardevolle gegevens verstrekken in verbanr] met de op-
portuniteit van eventuele uitbreidinq van dat net.

In 1971 zullen de diensten van het Hoofdbestuur der
Posterijen en van Brussel 1 weer in het nieuwe postcom-
plex op het Muntplein gefroepeerd worden. Dat zal de
bekroning zijn van verscheidene jaren studio en inspannin-
qen, hetqeen tot een efficiénter orqanisatie zal leiden, als-
mede tot een maximale benuttiging van de mogelijkheden
die ter beschikking staan van alle functionele directies.

,. * 'Ir;

De Münster behandelt dan het Bestuur del' Postckecks
en de ontwikkeling van de automatisering in die diensten,

De controle van cheques en assiqnaties zal binnenkort
integraal geautomatiseerd zi]n. Ongeveer 4 000 000 orders
per rnaarid zullen op die wijz e verwerkt worden.

In verband met het bijhouden van de rekeninqen zi] erop
gewezen dat het aantal automatisch behandelde rekeningen,
dat begin 1970 601 000 bedroeg. sedert 21 septernber 1970
tot 801 000 is opgevoerd.

Vanaf deze datum werd de laatste van de geïnstalleerde
modules in bedrijf genomen.

De vnornaarnste hervorming die sedert 1969 in het auto-
matiserinqsstelsel van het Bestuur der Postchecks is inqe-
voerd, steunt op de ontwikkeling van de methode van de
optische lcctuur. een stelsel dat het niet alleen moqelijk heeft
qernaakt een nieuwe zeer belangrijke stap te doen inzake de
modernisering van de toegepaste technieken. maar ook en
vooral met sucees belangrijke externe integraties tot stand
te brengen.

Die inteqraties steunen op de gebruikmaking van een spe~
ciaal formulier met twee srroken. dar de moqelijkheid biedt
een stortin q op een rekeninq-courant of een overschrijving
van een rekening op een andere zonder onderscheid uit te
voeren.

Op dit stuk van zaken nam het departement van P. T. T.
actief deel aan de werkzaamheden van een cornmissie die
speciaal op het vlak van de Nationale Bank werd opge~
richt orn te zoeken naar alle normalisatîemiddelen op het
gebied van de informatiebehandeling over de gezamenlijke
particulière of openbare Financiële instellingen, alsmede om
de toepassingsregelen ervan te bevorderen.

Het Ïormulier voor storting en voor overschrijving dat bij
het Bestuur der Postchecks is beproefd met het oog op de
optische lezing. heeft dus tot basis gediend hij het opmaken
van het formulier dat binnenkort zal worden qcbruikt voor
alle verrichtingen op rekeninq-courant in alle financiële
instellingen van ons land.

In het kader van deze norrnalisatie. die een eerste Euro"
pese realisatie is, werd een eerste protocolondertekend met
het oog op de toewijzing van een nummercode aan ieder
van de Belgische openbare en particuliere Financtéle instel-
lingen, zulks orn de autornatische ideritificatie van die in stel-
linqen bij overschrijvinqs- en compensatieverrichtingen mo-
gelijk te maken.

De aldus op grond van de bi] het Bestuur der Postchecks
opgedane ervarinq tot stand gekomen norrnalisatie zalook
betrekking hebben op de structuur van de rekeninqnummers
waarvan de grondslag reeds werd gelegd: op de karakteris-
tieken van de magnetische banden, die besternd zi]n voor
uitwisselinq van informaties; op de hijzondere spccificaties
wanruan hct voor het vervaardigen van de formulieren be"
sternde papier client te beantwoorden; op de voor het druk-
ken Ie whruiken lettertekens; op het vooraf en achtcra]
coderen van de gegevens die hesternd zij n om autornatisch
qelez en te worden, alsmed e op de structuur van de schrij l-
lijncn en de leeszones.

Kortom, hct hct rcf r l'CIl vl'l'I'cikencle normallsc rinqsver-
richtlll~l die he( moq elijk nioet maken een maximum integra--
tic onder alle financiële instc llinqen van het land te berei-
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financiers du pays. afin d'accélérer les opérations compta-
bles en général, d'assurer la régularité de ces opérations
avec une plus grande rentabilité et de développer les ser-
vices et les produits mis à la disposition de toutes les entre-
prises et de tous les particuliers de notre pays.

Au moyen de cette nouvelle formule et grâce aux équipe-
ments de lecture optique qui ont été mis en exploitation à
J'Office, le traitement d'ordres de recouvrement est déjà
effectué pour ± 40 organismes.

Le systeme a été appliqué également pour la perception de
la taxe de circulation routière et c'est à cette occasion que
pour la première fois, J'Office des Chèques postaux a été en
mesure de fournir sur bande magnétique toutes les informa-
tions de crédits relatives à ces taxes. Ces informations com-
prenaient les numéros de références nécessaires pour per-
mettre l'introduction directe et automatique de toutes les
données sur les équipements électroniques du Département
des Communications.

Ce nouveau procédé a donc permis au Ministère des Fi-
nances d'effectuer automatiquement le contrôle du paie-
ment de ces taxes selon un système intégré de traitement
de l'information.

C'est également ce procédé qui est appliqué depuis février
dernier pour les paiements mensuels de la T. V, A,

Grâce au prémarquage par l'Administration de la
T, V. A. du numéro des assujettis et du numéro du compte
chèque central à créditer sur les formules préalablement
remises à chacune des personnes physiques ou morales inté-
ressées, il est possible. d'une part, d'alimenter la Trésorerie
de l'Etat dans les ':l8 heures du paiement par l'assujetti et,
d'autre part, de fournir à l'Administration de la T, V. A.
toutes les données de versement sur bande magnétique,
Grâce à ce support, aux équipements mis en Œuvre et aux
méthodes intégrées qui ont été mises au point, l'Administra-
tion de la T. V. A. est à même de tenir automatiquement le
compte de chaque assujetti et d'en établir un état perma-
nent.

Dans le cas de la T, V. A., il est bon de souligner que
le degré d'intégration a été poussé au maximum possible,
puisqu'aussi bien le numéro utilisé en l'occurrence pour
identifier les assujettis est déjà le numéro attribué à ceux-
ci par le registre national.

Plus encore, la mise au point de la technique de traite-
ment automatique des opérations de perception de la
T, V. A. a conduit aux premières mesures pratiques d'in-
téqratton avec des orqanisrnes financiers privés intervenant
dans le circuit de cette perception. Cette technique d'in-
tégration, définie avec la collaboration et l'accord de l'As-
sociation Belge des Banques et d'autres organes représen-
t<!tifs d' établissemen ts financiers privés. s'est déjà révélée
des plus efficaces et productives si l'on juge par le fait
que, dès la première perception mensuelle de février der-
nier, deux des plus importants organismes bancaires ont
été à même de fournir à l'Office des Chèques le détail de
leurs opérations de T. V. A. ég<llement sur bande magné-
tique,

Cette expérience fournit la preuve la plus tangible des
possibilités d'automatisation et d'intégration pouvant pra-
tiquement être appliquées dans les relations comptables
entre organismes publics et privés ainsi que dans le t ra i-
tcmenr des opérations en Chambre de Compensation.

C'est en 1970 aussÎ que l'Office des Chèques postaux a
pli. pour la première fois, acci'pter lin virement collectif
présenté sur bande magnétique,

Ce procédé, mis en application pour le paiement cles
traiteutcnt« du personnel enseignant, simplifie considera-
hlement les opérations prélirninaires à hl mise en compte et
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ken, ten einde de rekcnphchuqe verrichtingen in het alqe-
meen te bespoediqen. de regelmaat van die bewerkingen ren-
dabeler te rna ken en de diensten en produkten die voor alle
ondernemingen en particulieren van ons land beschikbaar
werden gesteld, te ontwikkelen.

Door middel van dit nieuwe Iormulier en dank zij de ap-
paratuur voor optische lezing die bij het Bestuur del' Post-
checks in gebruik is genomen. is de behandeling van orders
voor incassering reeds voor J 40 instellinqen tot stand ge-
komen.

Het stelscl werd eveneens toegepast voor het innen van
de verkeersbelasting en het is bi] deze gelegenheid dat het
Bestuur del' Postchecks voor de eerste maal bij machte is
geweest alle kennisgevingen van credit betreffende deze
taksen op magnetische band te Ieveren. De informaties be-
vatten de referentienummers nodig voor het rechtstreeks en
autornatisch inbrengeri van alle gegevens in de electronische
apparatuur van het Departement van Verkeerswezen.

Deze nieuwe methode heeft dus het Ministerie van Finan-
ciën in staat gesteld de betaling van die taksen automatisch
te controleren volgens een geïntegrœrd systeem van infor-
matiebewerking.

Dit procédé wordt sedert Iebruarl jl. eveneens toegepast
voor de maandelijkse betalingen van de B. T, W.

Dank zij het voora] coderen, door het Bestuur van de
B. T. W .. van het nummer der belastingplichtigen en van
het te creditercn nurnmer van de centrale postcheckreke-
ning op de formulieren die vooraf aan ieder betrokken
natuurlijke of rechtspersoon zijn overhandigd, is het mo-
gelijk de Schatkist binnen 48 uren na de betaling van de
belastinqplichtiqe te crediteren en aan het Bestuur van de
B, T. W. alle gegevens inzake storting op magnetische
band te verstrekken. Een en ander hceft het Bestuur
van de B. T. W. in staat gesteld de rekening van elke be,
Iastingplichtige automatisch bi] te houden en er een per-
manente staat van op te maken.

In het geval van de B. T, W. zij erop gewezen dat de
graad van integratie tot het maximum werd opqedreven,
aangezien immers het in onderhavig geval qebruikte num-
mer tot identifîcatie van bclastinqplichtiqen recds het num-
mer is dat door hct nationaal fichestelseI aan de betrokkc-
nen werel toeqekend.

Bovendien heeft de techniek voor automatische behan-
deling van de verrichtingen inzake inning van de B, T, \V,
qeleid tot de eerste praktische integratiemaatregelen met
particuliere financiële instellinqcn, die in deze inning tus-
senbeide komen, Deze inteqratietechniek, die tot stand
kwam met de medewerking van en in overleg met de
Belgische Bankvereniging en andere representatieve orqa-
nen van particullere Iînanciële instellinqen, is rceds als
een van de meest afdoende en meest produktieve methoden
gebleken. afgaande op het feit d at, vanaf de eerste maan-
delijkse inninq van februari jl., twce van de bclanqrtjkste
bankinstellingen bij machtc warcn hct detail van hun
B. T. Wv-verrir htinqen evenr.ens op magnetische band aan
het Bestuur der Postchecks te leveren.

Deze ondervinc1ing brengt het tastbaarste bewijs van de
automatiserinqs- en in teqratiemoqeliikheden die praktisch
kunnen worden toegepast in de boekhoudkundige betrck-
kingen tussen openbare en particuliere instellinqen, alsmede
in de behandeling van de verrichtingen in de verrekcninqs-
kamcr.

In 1970 heeft het Bestuur cler Postchecks evencens voor
de ecrste maal een collectieve overschrijving op maqncti-
sehe band kunnen aan ne me n.

Deze methode, die wordt tocqr-past voor de uitbetaling
van de wedd en van het unclerwijz.end personee l, vercen-
voudigt aanz ien lijk de aan de inbockinq voorafgaanele ver-



permet de fusionner, en un seul document, l'avis de crédit
et l' extrait de compte,

Un système nouveau de traitement des virements auto-
matiques sur cartes perforées sera appliqué dès 1971. Ce
système permettra aux organismes émetteurs de tenir leur
comptabilité sur la seule base des recouvrements non effec-
tués et le traitement de ce genre d'ordres à l'Office sera
entièrement automatisé.

En prolongation du traitement de l'information sur ordi-
nateur, l'Office des Chèques postaux a développé les rné-
rhodes de micro-filmage. Il s'agit, là encore, d'un système
permettant l'établissement d'un microfilm, soit de documents
introduits, soit des informations contenues dans des bandes
magnétiques, avec l'introduction d'une indexation permet-
tant la recherche automatique sur des équipements appro-
priés de lecture et de reproduction.

Le système est déjà appliqué pour toutes les opérations
traitées par le procédé de lecture optique ainsi que pour la
totalité des assignations payées.

Il se développera au fur et à mesure de la généralisation
de l'automatisation de la tenue des comptes et de la con-
version du système actuel par farde porteuse magnétique
en système basé sur la lecture optique.

Tout sera mis en œuvre en 1971 pour accroître l'utilisa-
tian de la formule optique normalisée sur le plan national,
notamment en ce qUI concerne les formules de versements
et les formules de virements collectifs.

En préparation du fonctionnement de la future « Régie
des Postes », c'est à l'Office des Chèques postaux égale-
ment que le Ministre a décidé de concentrer toutes les
opérations à caractère comptable effectuées dans les servi-
ces postaux ainsi que l'ensemble des équipements électroni-
ques, lesquels seront complétés progressivement pour y tenir
une comptabilité de gestion de l'ensemble de cette Régie,

D'autre part, les équipements et les méthodes sont conçus
de telle sorte qu'ils permettront de prendre une série de
mesures de déconcentrations régionales.

Chaque bureau comptable des postes sera équipé d'une
station terminale de manière que Je maximum possible des
informations soient créées et contrôlées localement par ré-
gion pour être télétransmises sur les calculateurs centraux.

Cette brève énumération des moyens techniques mis en
œuvre à l'Office des Chèques postaux témoigne de la
volonté du Département de remettre cette importante insti-
tution publique en état de remplir efficacement son rôle et
même de se mettre à l'avant-garde dans l'utilisation des
méthodes modernes d'intégration.

Certes, une conversion de cette ampleur est difficile et
implique transitoirement des mesures de coordination entre
les différents systèmes utilisés et mis en vigueur, ainsi qu'une
période de rodaqe particulièrement pénible.

Le Ministre n'ignore pas que les services de l'Office font
actuellement l'objet de réclamations dont le nombre dépasse
la normale.

Indépendamment de la mise en place des équipements
nécessaires pour atteindre les objectifs déjà développés, le
Ministre compte prendre toutes les mesures d'organisation
et autres susceptibles de redresser cette situation dans un
laps de temps aussi réduit que possible.

Le Ministre termine en siqnalant que son Département a
constitué récemment, avec ln Caisse Générale d'Epargne et
de Retraite, un £JI'oupe de travail restreint chargé de définir
les possibilités des systèmes d'intégration technique entre
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richtingen en maakt het mogelijk het bericht van credite'
ring en het rekeninquittreksel in één enkel bescheid sarnen
te brengen.

Een nieuw systeern voor behandeling van de automati-
sche overschrijvingen op geperforeerde kaarten zal vanaf
1971 toegepast wordcn. Dit stelsel zal de emitterende in-
stellingen in de gelegenheid stellen hun boekhouding te
voeren uitsluitend op basis van de niet uitgevoerde innin-
gen; de behandeling van dat soort orders zal bij het Be-
stuur der Postckecks vollediq geautomatiseerd zijn.

Ter uitbreidinq van de in£ormatiebehandeling met corn-
puters heeft het Bestuur der Postchecks methodes voor
opneming op microfilm ontwikkeld. Ook hier geldt het
een systeern dat het mogelijk maakt een microfilm te ver-
vaardiqen van ingebrachte documenten, of van informa-
ties die op magnetische banden zijn opgenomen, dank zij
het inbrengen van een mdexstelsel, dat de automatische
opsporing op een aangepaste apparatuur voor lezing en
reproduktie mogelijk maakt.

Het systeem wordt reeds toeqepast voor alle verrich-
tingen die worden behandeld volgens het procédé van de
optischc lezing, alsmede voor de gezamenlijke betaalde
assiqnaties.

Het zal verrier ontwikkeld worden naar gelang van de
veralgemeende automatisering van de rekeningen en van
de overschakeling van het huidiqe stelsel van maqnetische
draagmap naar het systeern qesteund op optische leziuq.

In J 971 zal alles in het werk gesteld worden ter uit-
breidinq van de aanwending van de op nationaal vlak ge-
normaliseerde optische formule, namelijk voor wat be-
treft de stortingsformulieren en de collectieve overschrij-
vingsformulieren.

Als voorbereidinq op de werking van de toekomstige
« Hegie der Posterijen» heeft de Minister besloten bij het
Bestuur der Postchecks eveneens te concentreren: alle ver-
rich tinqen met een rekenplichtiq karakter die in de post-
dicnsten worden uitgevoerd, alsmede de qezamenlijke elek-
tronische uitrustinqen, welke proqressief zullen worden
aanqevuld orn er een bedrijfsboekhouding van heel deze
Regie br] te houden.

Van de andere kant zullen de apparatuur en de metho-
des derwijze opgevat worden. dat zij de moqelijkheid zul-
len bieden een reeks qewestelijke deconcentratiemaatregeJen
te nemen,

Elk rekenplichtig postkantoor zal worden uitgerust met
ecn eindstation derwijze dat een maximum aan informaties
lokaal en per streek tot stand gebracht en gecontroleerd
wordt om overgeseind te worden naar de centrale calculato-
ren.

Deze bondiqc uiteenz ettinq van de bij het Bstuur del'
Postchecks aangewende technische middelen getuigt van
de wil van het Departement om deze belanqnjke publieke
instelling opnieuw in staat te stellen haar rol op doeltre l-
fende wijze te vervullen en zich op te werpen als de baan-
brekcr hij het qebruik van de moderne inteqratiemethocles.

Zckcr. een dergelijke omvangrijke omschakeling is moei-
lijk en vergt tijdelijke maatregelen tot coördinatie van de
vcrschillcnde qebruikte systerncn, evcnals een uitzcnderlijk
moeiz ame aanpassingsperiode.

De Minister wcet zeer goed dat thans abnorrnaal veel
klar hte n ove r de diensten van het Bestuur der Postchecks
worden qcuit.

Los van de inqebruikueminq van de apparatuur die nodiq
is om het reeds uiteenqez ette doel te bereiken, is de Minister
van zins alle orqnnisator ische en andere maatregelen te ne-
men orn deze toestand zo soedig rnoqclijk recht te zetten.

De Minister eindigt met de mededcliu q dat zijn Departe-
ment onlanqs sarnen met de Alqemene Spaar- en Lijfrente-
kas ce n beperkte werkgroep hce lt opqericht, die ermcde be-
last is cIe mogelijkheden van de technische integratiestelse1s
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les deux organismes et de développer leur collaboration avec
l'ensemble des services postaux.

* * *

Telles sont les grandes lignes du programme que le
Ministre compte réaliser à l'aide du budget raisonnable
qui reste dans la limite des règles de saine gestion budgé ..
taire que le Gouvernement s'est imposé.

Par ailleurs, le Ministre compte fermement maintenir et
accentuer l'œuvre de redressement qu'il a entreprise et
dont les résultats sont d'ores et déjà perceptibles à tout un
chacun.

B. - Régie des Télégraphes et des Téléphones,

Les moyens de télécommunications que l'on pourrait
qualifier de traditionnels, c'est-à-dire le téléphone et le
télex, ne cessent de s'étendre tandis que la téléinformatique,
inexistante il y a quelques années, prend un essor prodi-
gieux. D'aucuns vont même jusqu'à affirmer qu'en l'an
2 000 son importance dépassera celle du téléphone.

C'est révéler l'ampleur des problèmes techniques et fi-
nanciers que la Régie des Télégraphes et des Téléphones
aura à résoudre au cours des prochaines décennies.

Dès maintenant, la politique suivie s'inscrit dans la ligne
générale des objectifs essentiels que la Régie s'est assi-
gnés :

~ acheminer automatiquement, sans entrave, le trafic
national et international aussi bien pour le téléphone que
pour le télex;

satisfaire !es demandes de raccordement des abonnés
dans le plus bref délai possible;

~ mettre en œuvre les techniques d'avant-garde qui
permettent de multiplier et d'améliorer les services offerts
à la ellen tèle,

Consciente du rôle de plus en plus important que les
télécommunications ont à jouer dans la vie économique du
pays, la Régie des Télégraphes et des Téléphones se doit
d'assumer pleinement les responsabilités de «service pu-
blic » qui lui sont dévolues en cette matière.

Par conséquent, il est évident que l'expansion dont il
vient d'être question, conditionne essentiellement le bud-
get de la Régie des Télégraphes et des Téléphones.

Aussi, les crédits sollicités sont-ils plus importants que
ceux qui étaient repris au budget de l'an dernier.

Pour 1971, les prévisions globales sont de 28072 mil-
lions pour les recettes et de 28 025 millions pour les dé-
penses, contre respectivement 23395 millions et 23 384
millions en 1970.

Avant d'en analyser les pas les principaux, le Ministre
traite de l'influence exercée sur le budget pal' la T. Y. A.

Le budget polir 197 J il été établi compte tenu de l'intro-
duction de cette nouvelle méthode Fiscale au l " janvier de
cette année.

Conformément au second alinéa de l'article 6 de la loi du
:1 juillet 1969, 13 Régie des Télégraphes et des Téléphones
y est assujettie; deux nouveaux articles ont donc été intro-
duits au hudget pour 197J ;

~ l'dr/ide 3 Cf) recettes pOUI·l;1 perception de la T. Y. A.
sm les prestations fournies par elle ct ln restitution par l'Etat
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tusscn beide instellingen na te gaan en de samenwerking
ervan met de gezamenlijke postdiensten verder uit te wer-
ken.

• ••

Dit zijn de grote lijnen van het programma dat de Minis-
ter teri uitvoer wil leggen met behulp van een redelijke be-
groting, die binnen de perken blijft van een gezond budget-
tair beheer, dat de Regering zich zelf heeft opgelegd.

Anderzijds zal hij de reeds aangevatte sanerinq, waarvan
de resultaten reeds voor iedereen waarneembaar zijn, hand-
haven en nog verder doorvoeren.

B. - Regie van 'I'eleqrafie en Telefonie,

De traditionele telecomrnunicatierniddelen, d.w.z. tele-
foon en telex, ontwikkelen zich bijna voortdurend, terwijl
de informatieverwerking op afstand, die enkele jaren te"
rug nog niet bestond, een hoge vlucht neemt. Sommigen
beweren zelfs dat zij in het jaar 2 000 belangrijker zal zijn
dan de telefoon.

Daaruit blijkt dat de R. T. B. in de komende decennia
omvangrijke technische en financiële problernen zal die-
nen op te lossen.

Reeds thans volgt de Regie cen beleid dat in cie algemene
lijn ligt van haar voornaamste doelstellinqen. welke zijn :

- automatisch en onuehinderd het nationaal en inter-
nationaal verkeer inzake

v

telefonie en telex alwikkelen:

- binnen de kortst mogelijke termijn volcloen aan cie
verzoeken tot aansluitinq van cie abonnees;

- het aanwenden van vooruitstrevende technieken die
het moeten mogelijk maken de aan de cliëntele aangeboden
diensten uit te breiden en te verbeteren.

De Regie van Telegrafie en Telefonie is zich bewust van
de steeds qroterc taak van de telecommunicaties in het
economische leven van het land en zij wil als « overheids-
dicnst » ten velle de verantwoordelijkheden die haar op
dit gebied zijn toeqewez en , op zich nemen.

Het is bijgevolg duidelijk dat die uithreidinq in hoofd-
zaak bepalend is voor de begroting van de Regie van Tele-
grafie en Telefonie.

De qevraaqde kredieten liqqen dan ook veel hoger clan
die welke in de begroting voor 1970 waren opgenomen.

Yoor 1971 worden de ontvangsten op 28072 miljocn
en de uitqaven op 28025 miljoen qeraarnd, terwijl die cij-
fers voor J970 23395, resp. 233M miljocn beliepen.

Alvorens de voornaamste posten van de begroting te
ontleden handelt cle Minister over de invloed van de
B. T. W. op die beqrotinq,

Bij het oprna ken van de begroting voor 1971 werd reke-
ning gehouden met de in vocrinq van dit nieuwe fiscale
stclsel op 1 jan uari van dit [aar.

Overeenkomstiq het tweede lid van artikel 6 van de wet
is de Regie van Telegrafie en Telefonie eraan onderworpen:
in de begroting van 1971 werdcn dus t\vec nicuwe artikelen
opgenomen:

- .irtikcl J : o!1f1'ilngsfcn voo r de B. T. W. - heffingen
op de door de H('çlie çJeleverde prestaties en de terughetaling



des taxes assimilées au timbre comprises dans les approvi-
sionnements au 31 décembre 1970, Sur la base des données
disponibles, la recette totale afférente à ces deux postes
est estimée à 1 491 millions;

- l'article 21 en dépenses pour les sommes à payer com-
me T. V. A. Cet article concerne la T, V, A. portée en
compté par les fournisseurs et entrepreneurs ainsi que
celle à payer à l'Etat. Le montant que la R. T. T. devra pro-
bablement verser à l'Etat est estimé à 828 millions. et il sera
dü 1 278 millions au titre de T. V. A. sur les fournitures et
prestations exécutées par des tiers.

En ce qui concerne les dépenses, il faut faire la distinction
entre les dépenses d'investissement, les opérations financiè-
res qui en découlent et les dépenses d'exploitation propre-
ment dites.

Les dépenses d'investissement sont le reflet de la politi-
que de la Régie des Télégraphes et des Téléphones; ce sont
elles qui lui permettent d'atteindre les objectifs généraux
qu'elle s'est fixés et qui ont été définis ci-avant.

Le nombre d'abonnés au téléphone est passé de 1 277 845
au 31 décembre 1969 à 1343541 le 31 décembre 1970.

Le nombre d'abonnés au réseau télex qui était de 7 t 13
à la fin de 1969, s'est accru de 11 % au cours de l'année
1970.

Si le nombre d'abonnés n'a cessé de croître, il en a été de
même en ce qui concerne l'importance du trafic: ainsi, pour
le téléphone, l'augmentation annuelle est passée de 2,31 0/0
en 1967 à 4,21 % en 1970.

Il est évident que pour raire face à un accroissement aussi
considérable du développement de ses services, la Régie des
Télégraphes et des Téléphones doit disposer des moyens
adéquats,

Au programme de 197J, sont notamment prévus:

~" la commande de 280 000 kilomètres-quartes de câbles
locaux;

'""" la mise en service de 70 câbles de jonctions;
- l'acquisition de nouveaux circuits dans les câbles in-

tercontinentaux (nombre actuel : 40);
- l'extension des transmissions par satellites: la Régie

des T. T. dispose déjà de 14 circuits dont 40 réservés à la
téléphonie;

- lex tension et le renouvellement de 75 000 lignes
d'abonnés dans les centraux téléphoniques:

- l'acquisition de terrains et la construction de bâti-
ments nouveaux pour Uil montant d'environ 1 263 millions
de francs.

En ce qui concerne ce dernier point, par suite de l'accrois-
sement rapide des besoins de la clientèle, la Régie des Télé-
graphes et des Téléphones se trouve dans l'obligation de
construire de: nouveaux bàtunents ou de procéder il des
extensions parfois de grande envergure.

Afin de réduire le coût de ces constructions et d'en hâter
la réalisation. il sera recouru. autant que possible. à des uni-
tés préfabriquées.

Dans le domaine de la transmission. 1971 verra la mise
en servicr; d'une liaison nouvelle entre la Belgique et le:
Royaume- Uni: un cáble coaxial d'une capacité de I 260
circuits téléphoniques sera posé entre Ostende et Broad-
stui rs.

D'autre part. la Régie des Téléqraphcs ct des Téléphones
a entrepris très nctivcrnent J'étude de lImplantation d'une
station terrienne pour les trnnsrnissions par satel lit« dans
la zone atlantique. 11 s'a~JiI' dun e stat ion du type standard
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door de Staat van de met het zegel uelijkge:stelde taksen die
op 31 december 1970 in de voorradcn vervat zijn. Op basis
van de beschikbare gegevens worden de gezamenlijke ont-
vangsten betreffende die twee posten op ] 49J miljoen ge-
raamd:

- ettikcl 21 : uitqnven voor de bedragen die als B.T.W.
dienen te worden betaald. Dit artikel ornv at de B.T.W.
die door de leveranciers en aannerners in rekening wordt
gebracht evenals de B. T. W. die aan de Staat dient
te worden betaald, Het bedrag dat de R. T. T. waarschijn-
lijk aan de Staat zal moeten storten. wordt op 828 miljoen
qeraamd. terwijl I 278 miljoen als B. T. W. verschuldiqd
zal zijn op de leveranties van en prestaties uitgevoerd door
derden.

Voor de uitgaven moet een onderscheid worden gemaakt
tussen de investeringsuitgaven, de Iinanciële operaties die
eruit voortvloeien en de eiqenlij ke exploitatiekosten.

De investeringsuitgaven weerspiegelen het beleid van de
Regie van Teleqrafie en Telefonie. Door die uitgaven wordt
het haar mogelijk gemaakt de hierboven bepaalde algemene
doeleinden te bereiken,

Het aantal telefoonabonnees stee:g van 1 277 815 op
31 december ]969 tot ] 343 541 op 31 december 1970.

Het aantal abonnees op het telexnet. dat elnde 1969
7 JUbedroeg. is in 1970 met 15 % toegenomen.

Niet alleen het aantal abonnees, maar ook het aantal tele-
foongesprekken steeg en wel van 2,34 % in 1967 tot 4,21 !f<J
in 1970.

Om aan een dergelijke toeneming in de ontwikkelinq van
haar diensten het hoofd te kunnen bieden, moct de Regie
van Telegrafie en Telefonie uiteraard over de passende
middelen kunnen beschikken.

Op het programma voor J971 worden dan ook voorzien:

de bestellinq van 280 000 kwnrt-kilometer lokale ka-
bels;

het in bedrijf stellen van 70 junctiekabels;
de aankoop van nieuwe geleidingen in de interconti-

nentale kabels (huidig aantal : 40);
~ de uitbreidinq van het overseinen door middel van

satellieten : de H. T. T. beschikt reeds over 44 geleidingen,
waarvan 40 voor de telefonie zijn bestemd:

~ de uitbreidinq en de vernieuwinq van 75 000 abonnee-
lijn en in de telefooncentrales:

,- de aankoop van gronden en het oprichten van nieuwe
gebouwen voor een bedraq van ongeveer 1 263 miljoen
frank.

Wat dit laatste punt betreft, is de R. T. T, door de
snelle groei van de behoeften van haar cliënte le qe dwon-
gen nieuwe gebouwen op te richten of tot uitbreidingen over
te qaan. die sorns qrote a lmctinqen kunnen aannernen.

Om de kosten van die bouwwerken te drukken en de uit-
voering ervan te bespoedigen. zal men zoveel mogelijk zijn
toevlucht ncmen lot he:t aanwenden van prefab-een heden.

Op het qebicd van de transmissie zal in 1971 een nieuwe
vcrbindinq tusscn ßelgi~ en het Verenigd Koninkrijk in
dienst worden genomen: een coaxiale kabel met een capa-
citeit van 1260 telefoongeleidingen zal tussen Oostende en
Broadstairs worden gelegd.

Bovendien houdt de Regie zich zeer actief bezig met de
studie voor de vestiging van een aardstation voor de over-
öeining door middel van een satelliet in de Atlantische
zone. Het betreft cen stan daardtvpe station met ecn antenne
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avec une antenne de 30 mètres de diamètre destinée à tra-
vailler avec INTELSAT IV,

Pour la fin de cette année ou le début de 1972 au plus
tard, notre pays devra disposer Je quelque 90 liaisons inter-
nationales établies par satellites qui seront réparties entre
les U. S, A., le Canada, la République Démocratique du
Congo et Israël.

D'ici 5 ans, la capacité effective de la station terrienne
passera à 170 circuits et à 250 circuits en 1980, ceux-ci étant
répartis sur 10 relations différentes.

Afin de réduire dans un délai aussi bref que possible le
nombre de demandes de raccordement en instance, la Régie
des Télégraphes et des Téléphones recourra à l'installation
de systèmes à courants porteurs dits « 1 + 1 » et à des con,
centrateurs de lignes, Grâce à ces dispositifs, les travaux de
raccordement des abonnés pourront suivre le rythme d'ac-
croissement des demandes de raccordement au réseau télé-
phonique, ce qui implique gu' en 1971 la Régie exécutera
près de 117500 nouveaux raccordements, 52 000 transferts
et environ 55 000 suppressions.

Quant à l'adaptation du réseau télex à des vitesses de
transmission allant jusqu'à 200 bauds, elle sera réalisée
dans les délais les plus brefs possibles.

En outre, la Régie des Télégraphes et des Téléphones
a poursuivi, en collaboration avec les constructeurs, la mise
au point des équipements multiplex par impulsions et codage
qui doivent être introduits en premier lieu dans le réseau de
câbles de jonctions. Des liaisons expérimentales seront mi-
ses en service dès cette année; pour la Hn de 1972, ce
nouveau système de transmission sera introduit, de façon
systématique, dans notre réseau chaque fois que cette
solution s'avérera économique.

Un crédit de 5 millions est prévu à l'article 7 du budget
sous la rubrique « Etucles et recherches ».

En effet, la Régie des Télégraphes et des Téléphones
a décidé d'effectuer, en collaboration avec la Faculté Poly-
technique de Mons et avec l'Université de l'Etat de Gand,
certaines recherches, dans le domaine des circuits et des
'constituants, présentant un intérêt particulièrement élevé
pour les techniques de l'informatique et de la commuta-
tion électronique,

L'objet des études entreprises en commun avec la l'a-
culté Polytechnique de Mons concerne les filtres numéri-
ques tandis que les propriétés maqnétorêsistives de cel"
tains semi-conducteurs feront l'objet des travaux exécutés
en commun avec l'Université de Gand; il s'agit donc détu-
dier des matériaux dont la résistivité varie sous l'influence
d'un champ magnétique extérieur.

Ces études sintèqrent dans les objectifs à plus longue
échéance que la Régie des T. T, s'est fixés.

Les derniers développements technologiques en micro-
électronique permettent, dés maintenant, l'introduction du
multiplexage par impulsions et codage de façon économi-
que dans le réseau de câbles de jonction,

Grâce à cette technique, pourra s'opérer à l'avenir non
seulement la fusion des réseaux téléphonique, télégraphique
et même de transmission de données. mais aussi l'intégra,
lion des fonctions de transmission et rie commutation avec
tous les avantages qui en découlent.

Lorsque cette intégration sera terminée, ce qui prendra
plusieurs décennies, tous Jes signaux seront transmis sous
forme digitale. quil s'a\lisse de la parole. du télex. de
données, ell' musique, d'images fixes Oll mobiles. Tel est
donc le but qui sera atteint d'ici 20 ou 30 ans et dans le
cadre duquel doivent être intégrés tous les efforts de la
Régie ries Télégraphes ct des Téléphones,

Dès maintenant, les différentes phases de cette évolution
sont arrêtées. encore qu'il faille attirer l'attention sur le
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van 30 meter doorrneter. dat besternd is ani met INTEL-
SA T IV te werken.

Tegen het einde van dit [aar of uiterlijk begin 1972 zal
ons land over zowat 90 internationale verbindingen beschik-
ken, die via een satelliet tot stand worden gebracht en die
over de U. S. A., Canada, de Democratische Republiek
Kongo en Israël zullen worden verdeeld.

Over 5 jaar zal de werkelijke capaciteit van het aard-
station J 70 geleidingen en in 1980 250 geleidingen ornvat-
ten, verdeeld over 10 verschillende verbindingen.

Om het aantal hangende aanvragen om aansluiting in de
kortst mogelijke tijd af te werken. zal de Regie haar toe-
vlucht nemen tot de draaggolfinrichtingen, de zogenaamde
1 + l , en tot lijnconcentratoren. Dank zij deze inrichtingen
zal de aansluitinq van de abonnnees het groe:iritme van de
aanvraqen orn aansluiting op het telefoonnet kunnen vol-
gen, wat betekent dat de Regie in 1971 ca. 117500 nieuwe
aansluitinqen, 52 000 overplaatsingen van aansluitingen en
ongeveer 55 000 afschaffingen zal uitvoeren,

De aanpassing van het telexnet voor transmissiesnelhe-
den tot 200 bauds zal zo spoedig mogelijk tot stand worden
gebracht.

In samenwerkinq met de constructeurs zet de Regie de
uitwerking voort van de multiplex-apparatuur met pulse
code modulatie, die in de eerste plaats in het net van de
junctickabels moeten worden opgenomen. Proefverbindin-
gen zullen reeds dit [aar in bedrtjf worden genomen: tegen
eind 1972 zal dit nieuwe transmissiestelsel in ons net wor-
den ingevoerd, telkens als die oplossing economisch gunstig
blijkt te zijn.

In artikel 7 van de begroting is onder de rubriek « Studie
en opzoekingen» een krediet van 5 rniljoen uitqetrok-
ken.

De R. T. T. heeft imrners besloten, in samenwerking
met de Polytcchnische faculteit te Bergen en met de Rijks-
universiteit te Gent, opzoekinqswerk te vernchten op het
gebied van geleidingen en componenten, die voor de in-
formatieverwerking en de elektronische schakeling van
bijzonder groot belang zijn.

Samen mel d~ Polytechnische faculteit te Bergen wer-
den de nutnerieke Iilters als studie-object gekozen, terwijl
de magnetoresistente eiqenschappen van sommige half-
geleiders het voorwerp zullen zijn van de werkzaamheden
die met de Universiteit te Gent qez amenlijk worden uit-
gevoerd; het betreft dus de studie van materialen waarvan
de resistentie verandert onder invloed van een uitwendig
magnetisch veld,

Die studies passen in de doelstellingen die de Regie, op
lange tcrrnijn , wil bereiken.

De jongste technoloqische ontwikkelingen inzake micro-
electronica maken het reeds mogelijk op economlsche wijze
de multiplexering met pulse code modulatie in het net van
de junctiekabels op te nernen.

Dank zi] die techniek zal het in de toekomst niet alleen
moqelijk worden de telefoon- en telegraafnetten en zelfs
het net voor overseinin q van gegevens sarnen te smelten,
doch ook cie transmissie- en commutaliefuneties te in teqre-
rcn, met alle daaraan verbonden voordelen.

Wanneer die integratie zal zijn bcëindiqd. wat nog
rneerdere decennia zal duren, zullen alle signalen in diqi-
ta le vorm worden overqebrar ht, onverschilliq of het om
ccn gesproken woord, om telex, informatie, muziek. vaste
of beweqencle beelden gaat. Dat is het doel dat over 20
of 30 jaar zal worelen bereikt,

De onderscheidene lascn van die evolutic werden nu
rceds vastgelegd, hoewel de aandacht moet worden ge-



fait que celles-ci ne seront pas nettement délimitées, cer-
tains chevauchements étant nécessaires.

Au cours des 10 prochaines années, seront' implantés
des centraux semi-électroniques à programme enregistré,
tant pour la téléphonie que pour le télex; tandis que, au
point de vue transmission, le multiplexaqe par impulsions
et codage sera introduit de façon systématique: dans les
réseaux cle câbles de jonctions.

La période 1975-1985 verra s'implanter des centres de
transit à commutation ainsi que le multiplexage par impul-
sions et codage, dans les réseaux interurbains.

Simultanément, des concentrateurs, qui constitueront en
fait le premier étage de sélection des autocomrnutateurs,
seront introduits dans lés réseaux locaux dont la confiqu-
ration sera modifiée en vue de leur numérisation ultérieure.

C'est au cours de cette période également que s'établira
sans doute une véritable infrastructure de processeurs
reliés par canal sémaphore. Il est envisagé que ceux-ci
commandent simultanément les réseaux de téléphonie, de
télex ainsi que les autres services.

Dès 1980, on peut estimer, que sera entamée J'intégra-
tion des différents services dans l'infrastructure commune
et que le vidéo-téléphone pourra être mis à la disposition
de la clientèle.

Cet exposé se limite aux lignes essentielles qui touche-
l'ont le réseau de télécommunications saris s'attacher à dé-
crire l'évolution particulière dans l'un ou l'autre domaine.

Toutefois, il est évident que la capacité des réseaux de
transmi~sion devra être adaptée aux besoins toujours crois-
sants; les systèmes de: multiplexaqe permettront, dans un
premier stade, de faire face aux nécessités en recourant aux
câbles coaxiaux, aux faisceaux hertziens ainsi qu'aux satcl-
lites. Par la suite, il sera sans doute nécessaire d'utiliser des
guides d'ondes ainsi que des câbles en fibres de: verre capa-
bles de transmettre des informations au moyen de laser.

D'autre part, avec le développement de la téléinformati-
que, de plus en plus d'usagers disposent de nouveaux appa-
reils terminaux: modems de transmission de données, con-
centrateurs et multiplexeurs qui sont connectés tantôt au
réseau commuté de la Régie Oll à des circuits loués.

La Régie en tant que service public chargé d'assurer les
télécommunications dans l'ensemble du pays est très atten-
tive à l'évolution de cette situation.

De nombreux problèmes très importants se poseront donc
au cours des prochaines décennies à la Régie dans le do-
maine des télécommunications et chacnne des solutions
adoptées devra s'inscrire dans la politique générale tout en
tenant compte des besoins de la clientèle, Un tel objectif
ne peut être atteint que si une programmation efficace est
mise sur pied et si l'état d'avancement des différents pro-
jets peut être suivi régulièrement.

C'est dans ce but, cest-à-dire pOUI auqrnentcr J'effi-
cacité des services et pour assurer une coordination harmo-
nieuse des efforts à rous les échelons, que la Régie est
occupée il revoir toute son organisation; depuis quelque
SJ mois, de nouvelles structures sont en place an niveau de
J'Administration centrale.

Parallèlement, él été mise en route la restructuration au
niveau des circonscriptions; cette étude est laite dans J'opti-
que d'une déccntrak;ation très poussée il la fois de l'Adrm-
nistration centrale vers les circonscriptions et des circon-
scriptions vers les centres de zones et même les réseaux.
Cette tâche sera menée menée il hien au COli rs de cette
année encore.

Afin de rencontrer le souci de connaître avec précision
les besoins de ln clientèle et de surisfaire celle-ci au maxi-
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vestigd op het feit dat die fasen niet scherp zijn afqelljnd,
d aar een zekere overlapping noodzakelijk is.

In de eerstkomende 10 jaren zullen semi-elcktronlsche
centrales met een geregistreerd programma worden opqe-
richt, terwijl uit het oogpunt van transmissie de multi-
plexering met pulsc-code-rnodulatie stelselmatig in de net-
ten van de junctiekahcls zal wordcn inqevoerd.

In de periode 1975~ 1985 zal men overgaan tot het op-
richren van transitcentra met een numerieke commutatle,
alsook tot het invoeren van de multlplexerinq met pulse-
code-modulatie in de interzonale netten.

Teqelijkertijd zullen de concentratoren, die in Ieite de
eerstc selectietrap vorrnen van de auto-comrnutatoren, hun
intredc doen in de lokale netten, die trouwens met het oog
op hun latere nurneriserinq van aanschijn zullen veran-
deren.

Tijdens die periode zalongetwijfeld ook een werke-
lijke infrastructuur van processors verbonden met sema-
Ioonkanalen tot stand komen. Het is de bedoeling clat zij
gelijktijdig de tclefoon- en telexnetten alsook de netten van
de andere diensten zu!len aandrijven.

Naar schatting zal men vanaf 1980 een aanvang maken
met het integreren van de ondersc.heidene diensten in de
gemeenschappelijke in Irastructuur en zal de videotelefoon
ter beschikking van de cliëntele kunnen worden gesteld.

Deze uiteenzetting blij lt beperkt tot de hoofdlijnen van
ontwikkeling van het telecommunicatienet. zonder dat over
de bijzondere ontwikkeling van cen of ander dornein wordt
uitqcweid.

Het is nochtans duidelijk dat de capaciteit van de trans-
missienetten aan de steeds toenemende behoeften zal moe-
ten worden aanqepast: de systemen voor rnultiplexerinq
zullen het, in het eerste stadium, mogelijk maken het hoofd
te bieden aan de behoeften dank zij de coaxiale kabels,
Hertz-bundels en satellieten. Daarna zal het ongetwijfeld
nodig zijn gebruik te maken van go1fgeleiders alsook van
qlasvczclkabcls. waarlangs de informatie met een laser-
straal kan worden overgebracht,

Door de ontwikkeling van de informatieverwerking op
afstand krijqen meer en meer gebruikers de beschikking
over nieuwsoortige emdstations : modems voor overseining
van gegevens, concentrators en multiplexers die zowel op
het geschakelde net van de Regie als op vaste qehuurde
lijnen worden aangesloten.

Als ovcrheidsdienst die belast is met de telecommunicatie
over heel het land volgt de Regie met veel andacht de
evolutie in deze toestand.

In de loop van de komende decennia, zullen dus tal-
rijke belangrijke problernen aan de Regie op het gebied
van de telecommun icatie worden voorqeleqd. De oplos-
singen die zullen worden aanqenomen, zullen in het alqe-
meen beleid moeten passen en tevens rekening houden met
de behoeften van de cliëntele. Een dergelijk streven kan
alleen worden bereikt als een doeltreffende programmatie
worth uitqestippcld en als de voortgang van de onderschei-
den projecten regelmatig kan word en gévolgd.

Daartoe. m.a.w. ter bevorderinq van de doeltreffenclheid
van de diensten en van ecn harrnonieuze coördinatie van
de inspaninqcn op alle niveaus. houdt cie Regie zich bezi\l
met de herz ieninq van haar hele orqanisatie: sedert zowat
9 maanden zijn op het vlak van het hoofdbestuur nieuwe
structuren in werking qeuedcn.

Parallel daarrnee wercl gestart met de structuurhervor-
ming op hct vlak von de ge,vesten; die studie werd onder-
nomen in het vooruitzicht van ecu ver doorgedreven deccn-
trnltsane zowcl van het hoofdbestuur naar d!~ qewesten, als
van de qewesten naar de zonecentrn en zel ls naar de netten.
Die t aak zal nog dit jaar tot een qoed einde worden ge-
bracht

Hct streven om de behoeften van de cliëntele nauw-
kcuriq te kennen en daarin zoveel mogelijk te voor-
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mum, un département « Relations publiques et Service com-
mercial» a été créé. Il aura des ramifications jusqu'ail
niveau des circonscriptions, des zones et des réseaux.

Grâce à ce service, le public sera mieux informé des
diverses possibilités qui lui sont offertes par la Régie d'une
part et, d'autre part, celle-ci pourra mieux apprécier les be-
soins des usagers.

Ainsi, un véritable dialogue sera établi avec la clientèle
actuelle tandis que des prospections de marchés permettront
à la Régie de connaître les desiderata, les goûts, la men-
talité et les exigences du public en ce qui concerne les
télécommunications et le service de programmation bénéfi-
ciera ainsi d'une base solide d'appréciation pour l'élabora-
tion de son programme d'expansion. Tels sont les objectifs
généraux de ce département.

Afin que cette tâche puisse être accomplie avec efficacité,
des agences commerciales seront installées, Outre les ser-
vices déjà prestês actuellement par les bureaux publics de
la Régie, un vaste éventail d'opérations pour lesquelles la
clientèle s'adresse habituellement à la Régie pourra y être
effectuée: demandes de raccordements, paiement des rele-
vés de comptes, réclamations, demandes de renseignements
les plus divers, demandes de modification aux installations
et, ultérieurement, transmission de documents et accès aux
ordinateurs de la Régie, Ces agences commerciales seront
implantées progressivement et sept d'entre elles le seront
dans le courant de cette année.

En ce qui concerne les opérations financières relatives
au programme d'investissements, elles sont reprises aux arti-
cles 10et 12 pour les recettes et aux articles 12 et 19 pour
les dépenses.

A la fin de 1970, le montant des engagements en cours
s'élevait à environ 8 850 millions: si l'on y ajoute 8 177
millions d'engagements nouveaux à contracter cette année,
on atteint un total de 17 027 millions dont 8 086 millions
devront être payés en 1971,

Cette somme peut être décomposée comme suit:

5494 millions de crédits de liquidation pour l'exécution
de ce programme et des programmes antérieurs;

1 246 millions pour l'achat d'approvisionnements:
365 millions de dépenses de personnel;
276 millions de factures intérieures;
705 millions de 1', V. A. sur les dépenses d'investis-

sements demeurant à charge de la Régie des T. T"

La Régie des Télégraphes et des Téléphones assurera ces
paiements, à raison de: 4 044 millions, par ses propres
moyens; le reliquat, soit 4042 millions, sera couvert par
l'ernprun t.

Comme le prévoit daillenrs l'article 10 des recettes, un
emprunt est émis cette 'lunée à concurrence de 7 milliards;
la différence de 2958 millions entre ces besoins et le mon-
tant à emprunter couvrira les opérations normales du ser-
vice financier, c'est-à.dire le remboursement des emprunts à
échéance en 1971 ainsi gue l'amortissement contractuel des
emprunts en cours.

Après avoir examiné le chapitre des investissements et
leur financement. le Ministre donne quelques explications
relatives au compte d'exploitation.

Parmi les différentes catéqories de dépenses groupées
sous cette rubrique, celles relatives au personnel sont de.
loin les plus importantes; elles sont reprises aux arti-
des 1. 3 ct 6 du hud qet et s'élèvent ail total à 5915 mil-
lions. dont 5207 millions grèvent le compte d'exploita-
tion. Dans ce montant, sont inclus 544 millions pour
les pensions accordées aux anciens agents de la Régie des
T'ólé qraphes l't des Téléphones, ce qui signifie que les
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zien, leidde tot de oprichting van een departement « Public
Relations en Commerciële Dienst» dar vertakkingen zal
hebben tot in de gewesten, zones en netten.

Dank zij die dienst zal het publiek enerzijds beter op de
hoogte zijn van de moqelijkheden die de Regie te bieden
heeft en zal de Regie anderzijds een beter inzicht hebben
in de behoeften van de gebruikers.

Zo zal het tot een werkelijk gesprek met de cliëntele ko-
men. Terwijl de Regie door marktonderzoek beter voorge-
licht zal zijn orntrent verlanqcns, smaak en mentaliteit van
het publiek inzake telecornmunicaties, zal de proqrammatie-
dienst over een steviqe basis beschikken voor het uitwer-
ken van zijn expansteproqramma. Ziedaar de algemene doel-
stellingen van dit departement.

Om die taak op een efficiënte wijze te kunnen vervullen,
zullen handelsagentschappen worden opqericht. Butten de
diensten die nu reeds door de openbare kantoren van de
Regie worden verstrekt, zal het publiek daar terecht kunnen
voor een aantal zeer uiteenlopende kwesties, waarvoor het
zich gewoonlijk tot de Regie wendt: vragen om aansluitinq,
betaling van rekeninqsuittreksels, klachten, vragen en aller-
hande inlichtingen, vragen om een wijziging in een installa-
tie en, later, overseining van documenten en toegang tot de
computers van de Regie. Die handelsaqentschappen zullen
geleidelijk worden opgericht en zeven ervan zullen nog dit
jaar openqesteld worden.

De [inanciële operaties betreHende het investerinqspro-
gramma zijn opgenomen in de artikelen 10 en 12 voor de
ontvangsten en in de artikelen 12 en 19 voor de uitgaven.

Ernde 1970 bedroegen de lopende verbintenissen onqe-
veer 8 850 miljoen, als men daar de 8 177 miljoen biivoeqt
van de nieuwe verbintenissen die dit [aar moeten worden
aangegaan, komt men tot een totaal van 17027 miljoen,
waarvan 8086 miljoen in 1971 moeten worden betaald.

Dit bedrag kan als volgt worden onderverdeeld :

5 494 miljoen vereffeningskredieten voor de uitvoering
van dit programma en latere proqramma's:

I 246 miljoen voor de aankoop van voorraden:
365 miljoen aan personeelsuitqaven:
276 miljoen aan interne Iacturen:
705 miljoen B. T. W. op de investeringsuitgaven, die

ten laste van de Regie blijft.

Ten belope van 4 044 miljoen zal de Regie die uitheta-
lingen uit eigen rniddelen doen: het overschot, 4 042 mil-
joen, zal door een lening worden gedekt.

Zoals overiqens bepaald is in artikel 10 van de ontvariq-
sten wordt dit jaar een lening van 7 miljard uitqeschreven,
het verschil van 2958 miljocn tussen de behoeften en het
bedr aq van de lening za] de normale bewerkingen van de
Iinanciëlc dienst dekken, dat wil zeggen de terugbetaling
van rie leningen die in 1971 vervallen, alsook de con-
tractuel!" delging van de lopende leningen.

Na dit onderzoek van het hoofdstuk met betrekking
tot de investertnqen en hun financierinq, verschalt de Mi-
nister enige uitleg omtrent de exploitatierekening.

Van de onderscheidene in deze rubriek gegroepeerde
categorieën van uitgaven zijn die betreffende het personeel
verreweq de belangrijkste; zij zijn opgenomen in de artike-
len 1, 3 en 6 van de begroting en belopen in totaal 5 915 mil-
joen, waarvan 5207 miljoen de exploitatierekening be-
zwaren. In dit bedrag zijn 544 miljoen begrepen voor de
pensioenen die aan de oud-bedienden van de Regie wor-
den toegekend, wat betekent dat de pensioenlasten



charges résultant des pensions représentent 15,7 % des
traitements et salaires du personnel actif.

Si l'on compare ces montants à ceux relatifs à 1970, on
constate une augmentation de 709 millions.

Les causes principales de cette augmentation sont:

la hausse de l'indice des prix à la consommation;
la programmation sociale;
l'adaptation de différentes allocations et indemnités

ainsi que certains recrutements.

En ce qui concerne l'adaptation des traitements à l'in-
dex, il convient de retenir que chaque tranche dauqmen-
ration de 2,5 % représente une dépense annuelle supplé-
mentaire d'environ 100 millions.

D'autre part, la programmation sociale entraînera certai-
nes dépenses suplêmentaires: sont notamment prévues une
allocation de 3 000 F, une augmentation de traitements de
2,4 % ainsi qu'une augmentation du pécule de vacances de
2500 P,

Quant aux dépenses de fonctionnement à payer aux in-
dustries privées, elles sont reprises à l'article 7 du budget;
leur montant est de 955 millions contre 799 millions l'an
dernier, soit une augmentation de 156 millions. Celle-ci ré-
sulte en ordre principal de l'exécution du programme accé-
léré d'introduction d'ordinateurs de la troisième génération
que la Régie des Télégraphes et des Téléphones a élaboré
afin d'arriver par paliers successifs à une gestion intégrée.

A la fin de cette année, des unités de traitement seront
en service pour la gestion circonscriptionnaire à Anvers,
Liège, Gand, Charleroi et Bruxelles et pour le service des
radio-redevances, traitements et salaires à Bruxelles.

Les programmes suivants seront. élaborés:

la gestion des stocks;
le service des renseignements:
le Iichier du personnel;
le service des raccordements;
la commutation;
et le fichier des émetteurs,

En ce qui concerne les dépenses totales à caractère social
qui figurent aux articles 9 et la du budget, leur auqrnenta-
tian par rapport à 1970 est d'environ 9 millions.

La majeure partie de cet accroissement concerne la méde-
cine curative ainsi que le crédit mis à la disposition de la
Régie des Télégraphes et des Téléphones pour permettre
d'accorder certains prêts à son personnel, ce qui, en fait.
n'est qu'une avance et non une dépense proprement dite.

Les dépenses d'exploitation atteignent un montant de
6687 millions. La Régie des Télégraphes et des Téléphones
n'émargeant pas au budget de l'Etat, ce sant les recettes
rl'cxploitution qui doivent couvrir ses charges. Celles-ci sont
estimées il 13 688 millions, compte tenu de l'accroissement
du nombre d'abonnés et du développement du trafic dont il
a été question antérieurement.

Après déduction des remboursements et non-valeurs qui
représentent en ordre principal les quotes-p.u-ts revenant
aux offices étrangers pour les relations internationales, les
recettes nettes d'exploitation s'établissent fi 12133 millions
dont 10801 millions proviennent de l'exploitation télépho-
nique et I 332 millions de l'exploitation télégraphique et
télex.

Le compte d'exploitation se solde par un crédit de 6150
millions à transtére r au compte «Profits ct Pertes».
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15,7 % van de wedden en lonen van het actieve per-
soneel uitmaken.

Teri opzichte van 1970 zijn die bedragen met 709 mil-
joen gestegen.

De voornaamste oorzaken van die stijging zijn :

de stijging van het indexctjfer der consumptieprijzen:
de sociale proqrammatie:
de aanpassing van verscheidene toelagen en ver-

goedingen, alsmede bepaalde aanwervingen.

In verband met de aanpassinq van de wedden aan het
indexcijfer zij erop gewezen dat elke verhoging met 2,5 %
een jaarlijkse bijkomende uitgave van ongeveer 100 miljoen
veroorzaakt,

Bovendien zal de sociale programmatie bijkomende uit-
gaven verqen: er is namelijk een toelage van 3 000 F, een
weddeverhoging met 2,4 % en een verhoging van het va kan-
tiegeld met 2 500 P in uitzicht gesteld.

De werkingskosten die aan de particulière industrie die-
nen te worden betaald. zijn in artikel 7 van de begroting op-
genomen; het bedrag ervan is 955 miljoen, tegen 799 mil-
joen verleden jaar. hetzij een stijging met 156 miljoen. Dit
spruit in hoofdzaak voort uit de vermelde uitvoering van het
programma tot invoering van cornputers van de derde gene-
ratie dat de Regie heeft uitqewerkt orn in opeenvolgende
etappes tot een geïntegreerd beheer te komen.

Tegen het einde van dit jaar zullen eenheden voor de
verwerking van gegevens VOOl' het gewestelijk beheer in
bedrijf gesteld zijn te Antwerpen, Luik, Gent, Charleroi en
Brussel. en voor de dienst radio- en televisietaksen, wedden
en lonen te Brussel.

De volgende proqramma's zullen worden uitgewerkt:

het beheer van de voorraden:
de inlichtinqendienst:
het personeelsregister;
de dienst aansluitingen;
de commutatie:
en het register der zenders.

De totale uitgaven van sociale aard die in artikel 9 en
JO van de begroting voorkomen. zijn ten opzichte van 1970
met ongeveer 9 miljoen gestegen.

I let grootste deel van deze toenarne heeft. betrekking op
de helende qcnecskunde. evenals het krediet dat voor de
Regie van Telegrafie en 'I'elefonie beschikbaar wordt ge-
steld om haar personeel leningen te kunnen toestaan, wat in
Ieite cen voorschot is en geen eigenlijke uitgave.

De exploitatie-uitqavcn bereiken een bedrag van 6 687
miljocn. Daar de Regie van Telegrafie en T'elelonle niet
ten laste valt van de Rijksbegroting, dienen die lasten door
haar exploitatieontvungsten te worden gedekt. Deze worden
op 13 688 miljoen geraamd, rekening houdend Illet de recds
eerder besproken aangroei van het aantal abonnees en de
ontwikkeling van het verkeer.

Na a ltrek van de terugbetalingen en de kwade postcn
die in hoofdzaak bestaan urt het aandccl dat aan de bui-
tenlandse besturen toekomt: voor de internationale betrek-
kingen, bclopen de net:to-exploitatieontvangsten 12 133 mil-
joen waarvan 101\01 miljoen afkomstig zijn van de tele-
Ioonexploitatic en 1 332 miljoen van de telegraaf. en telex-
cxploitatie.

De exploitatierekeninq heeft een creditsaldo van 6 150
miljoen dar op de « Winst- en Verliesrekening » komt.
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Comme chaque année, la majeure partie de cette somme
est constituée par les charges industrielles et financières.

En ce qui concerne les premières, la politique suivie pal'
la Régie en matière d'amortissement n'a pas varié; pour
1971, la dotation est de 3 786 millions contre 3 496 mil-
lions en 1970. Le: surplus provient uniquement de l'ac-
croissement des valeurs investies. Le taux moyen de
5,5 % est relativement faible pour une entreprise comme
la Régie dont le capital immobilisé atteindra 69 milliards à
la fin de cette année.

Les charges financières s'élèvent à 2260 millions soit
16 % des charges totales de l'exercice 1971, contre 15,6 %
en 1970.

Cette augmentation résulte non seulement de l'important
accroissement du capital immobilisé qui est passé de 26
milliards à la fin de 1960 à 56,3 milliards à la fin de 1969,
mais également de la hausse du taux de l'intérêt.

Les autres rubriques du compte « Profits et Pertes» ne
présentent aucune particularité,

Le compte prévisionnel se clôture par un bénéfice de
72,8 millions, ce qui ne représente que 0,5 % des recettes
brutes d'exploitation.

La faible marge de bénéfice est due essentiellement à la
hausse constante des prix alors que les tarifs sont demeurés
au même niveau ou ont même parfois été réduits.

II. - DISCUSSION GENERALE.

A - Postes,

1. Exploitetion,

a) La question est posée de savoir si la décentralisation
du tri ne pouvait pas être envisagée.

Le Ministre expose à cette occasion comment est organisé
le tri des correspondances.

Le territoire est divisé en secteurs de tri comportant cha-
cun un centre de répartition appelé centre de tri:

9 pour le Nord du pays;
7 pour le Sud;
Bruxelles X pour la région elu Centre.

Chacun de ces secteurs est caractérisé par 2 chiffres que
J'on retrouve en préfixe dans les numéros postaux.

Exemple: la commune de Paal a 3940 comme numéro
postal: elle relève donc du centre de tri 39 c'est-à-dire que
cette commune est approvisionnée en courrier au départ
de Hasselt.

Chaque bureau trie le courrier quil recueille SUl' base des
numéros postaux.

Il l'enliasse ou le nsar he (selon les quantités) par secteur
cie tri.

Les envois non numérotés et le solde sont dirigés sur le
centre de tri régional pour y être travaillés.

Tous les centres de tri correspondent entre eux. Ils
échangent leurs envois 24 h. SUL' 24 et surtout durant la soi-
rée et ln nuit, éventuellement à l'intervention d'un bureau
ambulant cle Iaçon Il cc que les envois déposés en soirée
soient à destination le lendemain matin.

C'est le mê me système en service international sauf que
les centres de tri correspondent avec un certain nombre de
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Zoals ieder jaar bestaat het grootste gedeelte van die
som uit de industriële en Iinanciële Iasten.

Wat die eerste Iasten betreft, mag worden gezegd dat
het beleid van de Regie inzake de delgingen niet werd ge-
wijzigd: voor 1971 werd een dotatie voorzien van 3786
miljoen tegen 3 496 miljoen in 1970. Het verschil spruit
alleen voort uit de toename van de geïnvesteerde hedra-
gen. De gemiddelde rentcvoet van 5,5 % is betrekkelijk
gering voor een onderneming als de Regie waarvan het
vast kapitaal aan het einde van elit jaar 69 miljard zal be-
dragen.

De financiêlc lasten belopen 2 260 miljoen of 16 % van
de totale lasten van het dienstjaar 1971 tegenover 15,6 %
in 1970.

Die verhoging spruit niet alleen voort uit de aanzienlijke
toeneming van het vast kapitaal, dat van 26 miljard
eind 1960 opliep tot 56,3 miljard emd 1969, doch eveneens
uit de verhoging van de rentevoet.

De andere rubrieken van de «\Vinst~ en Verliesreke-
ning » vertonen geen meldenswaurdiqe bijzonderheden.

De provisionele rekening sluit af met een boni van 72,8
miljoen, wat slechts 0,5 % van de bruto-exploitatieontvanq-
sten is.

Die geringe winstmarqe is in hoofdzaak te wijten aan
de bestendiqe prijsverhoqinqen, terwijl de tarieven op het-
zelfde peil bleven en soms zelfs werden verlaagd.

IJ. - ALGEMENE BESPREKING.

A. - Posterijen.

I. Exploitatie.

a) De vraag wordt gesteld of de decentralisatie van
de startering niet kan worden overwogen.

De Minister legt uit hoe de sorterinq van de brlefwlsse-
ling is ingericht.

Het grondgebied is onderverdeeld in sorteersectoren die
clk een vcrdeelcentrum omvatten dat men sorteercentrum
noernt :

9 voor het Noorden van het land;
7 voor het Zuiden;
Brussel X voor het centrale gedeelte.

Iedere sector wordt bepaald door een kengetal, dat men
terugvinclt in de cerste twee cijfers van de postnummers.

Voorbeeld: de gemeente Paal draagt het postnummer
3940; zij hehoort dus tot hct sorteercentrum 39, dit wil zeg-
gen dat de briefwisseling voor clie gemeente door Hasselt
wordt aanqevoerd.

Icder kantoor sorteert de correspondentie die het inzamelt
op basis van de postnummers. Het bundelt ze of steckt ze,
per sorteersector, in zakken (volgens de hoeveelheid).

De zendingen zonder postnurnrners en het saldo worden.
voor verriere afhandeling, naar het gewestelijk centrum
gestuurd.

Al de sorteercentra staan met elkaar onderling in ver-
binding. Zij wisselen hun poststukken uit. 24 uren op 24,
en voornamclijk gedurende de avond en de nacht, even-
tuecl door bemiddeling van een spoorweqpostkantoor der-
wijze dat de tijdens de avond gedeponeerde zendingen de
daaropvolqende morgen hun bestemming bereikcn.

Hetzelfde systeem wordt gevolgd in internationale dienst,
bchalve dat de sorteercentra brieven met een aantal



pays étrangers selon les orientations et les densités du tra-
fic.

Ainsi, Anvers, Charleroi, Gand et Liège correspondent
directement avec la plupart des grandes villes européennes.

Ces liaisons fonctionnent dans l'autre sens pour la récep-
tion du cou rrier originaire de l'étranger.

Les offices étrangers utilisent les numéros postaux pour
diriger leur courrier et. en principe. les envois non numérotés
sont dirigés sur les centres de tri de province situés sur les
lignes internationales ferroviaires.

II en est de même pour le courrier par avion, sauf que
l'expédition ne se fait pas directement comme pour le cour-
riel' de surface puisque ces sacs doivent fatalement être
chargés à Bruxelles~National.

II en résulte donc que Je tri du courrier est complètement
régionalisé et. depuis l'utilisation des numéros postaux. il est
même localisé au lieu de dépôt.

Toutefois. la mécanisation n'est pas également poussée
dans chacun de ces 17 centres de tri.

Il en est qui ne sont pas mécanisables en raison du niveau
de leur trafic quotidien (Ostende et Ath, par exemple).

Les autres sont mécanisés au fur et à mesure des possi-
bilités financières.

Sont actuellement dotés de machines de tri les centres de :

Anvers X;
Bruxelles X;
Charleroi X;
Gand X;
Hasselt X;
Liège X.

Sont en cours de mécanisation

Namur X;
Courtrai X.

b) Est~il vrai que l'Allemagne en reviendrait au tri
manuel?

Le Ministre répond par la négative.

Des renseignements en possession de la Poste. il ressort
au contraire que la Poste allcmande envisage une méca-
nisation de l'ensemble de ses centres de tri.

c ) Un membre signale J'encombrement qui existe à cer-
raines heures de la journée autour des centres de tri, encom-
brement dû au fait que la plupart des grosses firmes vien-
nent déposer directement leur courrier aux centres de tri.

Le Ministre informe la Commission que l'Administration
des Postes se charge, moyennant une redevance raisonua-
ble, d'enlever au domicile des usagers importants le courrier
qu'ils ont à expédier,

Ces enlèvements se font <Î J'occasion notamment de tour-
nées de levées de balles.

C' est cerUlinement IR 1111 moyen efficace pour décon qes-
hanner [('s abords des centres de tri.

Quant à l'idée de disséminer dans les localités des boîtes
spéciales pom rcccuillir ces dépôts, il faut bien dire que les
entreprises qui déposent dans les centres de tri. le font par
plusieurs sacs il la fois. voire même par centaines, et ces
dépôts doivent être faits aux mêmes endroits dans l'intérêt
des déposants eux-mêmes qui peuvent bénéficier d'une ris-
tourne SUI' leurs affranchissements clans certaines conditions.
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landen uitwisselen volgens hun ligging en de dichtheid van
het verkeer.

Aldus bestaan tussen Antwerpen, Charleroi, Gent en
Luik rechtstreekse verbindingen met de meeste grote Euro-
pese steden.

Deze verbindingen werken eveneens in omgekeerde rich-
ting voor de ontvangst van de uit het buitenland herkom-
stige corrcspondentie.

De buitenlandse diensten gebruiken de postnummers voor
het toezenden van hun briefwisseling en, in principe, worden
de poststukken zonder postnumrner gericht tot de gewes~
telijke sorteercentra die op de internationale spoorlijnen ge~
legen zijn.

H etzelfde geldt voor de luchtpost, behalve dat de ver-
zending niet rcchtstreeks geschiedt zoals voor de brie]-
wisseling over land- en zeeweg, aanqezien deze zakken
onverrnijdelijk te Brussel-Nanonaal dienen geladen.

Dit brengt mee dat de correspondentie volledig op ge-
westelijk vlak wordt gesorteerd en dat de sortering, sedert
de invoering van de postnumrners, zelfs gelocaliseerd wordt
op de plaats van afgifte.

Nochtans is de mechanisering niet op gelijke voet in
elk van de 17 sorteercentra ontwikkeld.

Er zijn er die, wegens de omvang van hun dagelijks ver-
keer, niet mechanisch uitgerust kunnen worden (Oostende
en Ath bijvoorbeeld).

De overige sorteercentra worden, naar gelang van de
Iinanciële mogelijkheden, mechanisch uitgerust.

De volgende centra beschikken mornentcel over sorteer-
machines:

Antwerpen X;
Brussel X;
Charleroi X;
Gent. X;
Hasselt X;
Luik X,

Eerlang zullen gemechaniseerd worden:

Namen X;
Kortrijk X.

b) Is het waal' dat Duitsland naar de hanclsortering zou
teruqkercn ?

Daarop antwoordt de Mlnister ontkennend.

Uit de inlichtingen waarover de posterijen beschikken
blijkt intcqendeel dat de Duitse postdiensten ccn rnechuni-
sering van de qez arnenlijke sorteercentra nastreven.

c) Een lid wijst op de ophoping welke zich op bepaalde
uren van de daq in de omgeving van de sortcercentra voor-
doet, een ophoping die te wijten is élan het feit dat de meeste
grote firma's hun brie lwisselinq rechtstreeks in het 80r-
teercentrurn komen deponeren.

De Minister licht de Commissie erover in dat bet Bestuur
cler Posterij en zich er teqen een rcdeltjke vergoeding mede
bclast tcn hu ize van belan qrijke cliénten hun te verzenden
briefwisselluq zelf af te halen.

Deze il fhillingen qeheuren met narne tijdens de buslich-
tinrrcn.

Dat is zckcr cen afdoend midclel om de ornqevin q van de
sorte err entra te verlichten,

In vcrband met het idee om in de gemeente voor de inz a-
mclinq van die poststukkcn speciale busscn te plaatsen, zij
erop qcwezen dat de instullmqr-n die ze in de sorteercentra
deponeren, dit met verscheidene zakken , zelfs met honder-
den t,eÇJelijk doen en dat zij dat in hun eigen helanq op
c1ezellde plaats moeten doen om , onder zekere voorwaar-
den. van een kortinq op de frankering te kunnen genieten.
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d) Jusqu'à ce jour, 264 modifications ont été apportées
aux numéros postaux.

C'est la conséquence des fusions de communes.
N'a-t-on pas introduit trop tôt le code postal?

Selon le Ministre, l'Administration des Postes était au
courant des difficultés qui naîtraient des fusions de commu-
nes dans l'application du code de tri.

Elle était néanmoins confrontée avec des problèmes ré-
sultant du nombre toujours croissant des envois postaux et
avec des difficultés pour le recrutement de personne! trieur
dont la formation s'avère en outre très coûteuse.

L'introduction du code donnait la possibilité de simplifier
considérablement le tri, d'en accélérer la mécanisation et
de pallier les difficultés citées.

e) En ce gui concerne les changements de numéros pos-
taux, ne serait-il pas préférable d'attendre, en cas de fu-
sions de communes, environ un an ?

A-t-on l'intention d'éditer une nouvelle liste?

Le Ministre répond que, dans ces cas, l'adaptation n'in-
tervient que plusieurs mois après la réalisation des fusions.

Pour celles réalisées en 1970, les changements de numé-
ros postaux ont été publiés au Moniteur du 25 mars écoulé.

Des listes reprenant les changements sont déjà impri-
mées et sont mises à la disposition des usagers.

f) Un membre il souhaité voir multiplier les bureaux de
postes de quartier.

C'est la politique suivie par le Ministre, mais il est évi-
dent qu'aux yeux des usagers, elle n'est pas poussée assez
loin. L'Administration des Postes subit dans ce domaine
deux contraintes essentielles. à savoir

]" les difficultés pour trouver dans les centres urbains
importants un local pour y installer un bureau de postes;

2" la rentabilité des bureaux il créer.

g) Ne peut-on pas prolonger, le vendredi, le délai d'ou-
verture des bureaux les plus importants de façon à permet-
tre il chacun d'effectuer ses opérations?

Selon le Ministre, une telle mesure entraînerait une réper-
cussion sur la clôture des opérations de comptabilité et de
ce fait, sur les heures d'expédition de la correspondance.

En même temps, toute l'organisation des services qui doi-
vent expédier le courrier et. les fonds devrait être modifiée
pour l'unique jour où les bureaux de postes resteraient
ouverts plus lonqternps le soir. En outre, des mesures parti-
culières devraient être prises pour la sécurité des fonds et.
valeurs.

Du point. de vue social, la mesure est tout aussi peu re-
commandable car le personnel, qui parfois habite loin du
lieu de travail. ne pourrait quitter son service qu'à une
heure plus tardive encore.

Il convient de remarquer que les bureaux les plus imper-
tants sont accessibles jusqu'à 18 h. pour les opérations de
la poste: aux lettres.

h) Des pensionnés se plaignent de ce que leur pension
n'est pas toujours payée à date fixe.

Le Ministre précise que ln Poste paie à domicile, cha-
que mois, environ 1 000 000 de pensions de vieillesse et l'ex-
pédition des assignations se fait en trois paquets. c'est-à-dire
le 6, le 14 et le 20.

Ce salit. les services du Ministère de la Prévoyance
sociale gui fixent le contenu de chacune des échéances.

[ 20 ]

d) Tot vandaag zijn 264 wijzigingen in de postnummers
aanqcbracht.

Dat is te wijten aan de fusies van gemeenten.
Is de postcode niet te vroeg ingevoerd?

Het Bestuur del' Posterijen was, volgens de Minister, op
de hoogte van de moeilijkheden die inzake toepassing van
de sortcercode uit de Iusies van gemeenten konden voort-
spruiten.

Het werel echter geconfronteerd met problemen voort-
vloeiend uit het steeds stijgende aantal poststukken en met
moeilijkheden bij de aanwervinq van sorteerpersoneel, waar-
van de opleiding bovendien zeer kostbaar uitvalt.

De invoering van de code maakte het mogelijk de sorte-
ring aanzienlijk te vercenvoudiqen, er de mechanisering
van te versnellen en bijgevolg aan de verrnelde moeilijk-
heden het hoofd te bieden.

e ) Ingeval van fusie van gemeenten, ware het niet ver-
kieslijk met de wijzigingen van de postnummers ongeveer
een jaar te wachten?

Koestert men het voorriemen een nieuwe lijst uit te
geven?

De Minister antwoordt dat in dergelijke gevallen de aan-
passing slechts verscheidene maanden na de verwezenlijking
van de Iusies gebeurt.

Voor de in 1970 gerealiseerde fusies werden de gewij-
zigde postnummers in het Stent sblrul van 25 maart j.]. gepu-
bliceerd.

Lijsten waarin de wijzigingen zijn opgenomen, zijn reeds
gedrukt en worden ter beschikking gesteld van de postqe-
bruikers.

f) Ecn lid spreekt de wens uit clat het aantal wijkkan-
toren wordt uitgebreid.

Zulks wordt gedaan, antwoordt de Minister, maar het
is begrijpelijk dat de cliêntele van mening is clat men ze niet
genoeg uit.breidt. Het Bestuur des Posterijen stuit in dit ver"
band op twee grote hinderpalen, te weten:

1" de moeilijkheden om in de grote sted elij ke centra een
lokaal te vinden voor de inrichting van een post.kant.oor;

2° de rentabiliteit van de op te richten kantoren.

g) Kan men cie belanqrijkste kantoren op vrijclag niet:
later openhouden om ieriereen in de gelegenheid te stellen
verrichtingen uit te voeren?

Een dcrqclijke maatreqel zou, volgens de Minister, een
terugslag hebben op het alsluiten van de comptahiliteitsver-
richtingen en uiteraard op de verzendingsuren van de brief ..
wisscliuq.

Tevens zou de organisatie van de diensten die de brief-
wisselinq en de fondsen moeten verzenden, dienen te wor-
den gewijzigd. aileen vaal' die ene datl waarop de post-
kantoren 's avonds Iater open zoudcn blijven. Er zouden
bovendien bijzondere rnaatreqelcn moeten worden genomen
orn geld en waarden veilig te stellen,

Uit een sociaaloogpunt is cie maatregel evenrnin aan te
bevelcn. aunqez ien het personecl, dat soms ver van het kan-
toor woont. heel wat later zou kunncn weggaan.

Op te mer-ken valt dat de belangrijkst.e kantoren tot
18 uur toeqankelijk zijn voor de verrichtingen van de brie-
ven post.

h) Gcpcnsioncerden beklageu zich erover dat. hun pen-
sioen niet stceds op een vaste datum betaald wordt.

De Minister preciseert clat cie post maandelijks on qevccr
éèn miljoen ouderdomspensioenen ten huize uitbetaald, en
dat de verzending del' assiqnaties geschiedt in drie tranches.
nl, de 6". cie 14" en de 20".

De inhoud van elke tranche wordt vastge~teld door de
diensten van hct Ministerie van Sociale Voorzorg.



Par conséquent, si une modification intervient dans cette
répartition, seul ces services ont la possibilité d'avertir les
bénéficiaires.

De leur côté, en raison du grand nombre des titres à
payer, les services postaux ne sont pas toujours à même de
les présenter tous aux bénéficiaires le jour de leur récep-
tian.

C'est pourquoi le paiement est étalé mais le même béné.
Hciaire reçoit toujours sa pension à la même date, compte
tenë des dimanches et jours fériés et la Poste prend soin
de remettre au début de chaque année, à chaque pensionné,
un document mentionnant pour chaque mois de l'année la
date à laquelle le facteur se présentera à son domicile.

i) Quand l'atelier de réparations de Jemelle sera-t-il mis
en service?

L'atelier de réparations de Jemelle doit s'ouvrir le leI juin
1971.

Ce fait a été annoncé par un ordre de service, daté du
19 janvier 1971.

Aucun retard n'est prévu pour la mise en application de
cette mesure,

j) Des Iacteurs-diatributeurs se plaignent de devoir em-
porter des charges trop lourdes. Qu'en est-il ?

Le Ministre: précise que le poids maximum de 20 kg sera
dorénavant abaissé à 15 kg à l'occasion des revisions de
service.

En attendant, les directeurs régionaux responsables de
l'organisation des services ont été invités à prendre des
mesures pour soulager les agents surchargés.

2. Office des Cliêques postal/x.

a) Une étude pour une déconcentration de l'Office a·
t-elle déjà été entreprise?

Le Ministre signale gue des déconcentrations des services
de J'Office des Chèques postaux sont envisagées dans le
cadre du développement de l'automatisation de ces servi-
ces.

Sans vouloir se diriger d'emblée vers la création de plu-
sieurs offices, laquelle nécessiterait en tout état de cause
une centralisation des données comptables relatives à l'en-
semble des comptes comants,le programme prévoit des
mesures de déconcentration des opérations de création des
informations.

Selon le développement des moyens techniques den-
codage et de transmission, plus particulièrement de télé-
transmission, cette déconcentration portera sur le déplace"
ment des opérations d'encodage soit dans les bureaux de
postes eux-mêmes. soit dans des centres régionaux devant
constituer des annexes des centres de tri et d'expéditions
(ce qui situerait généralement ces centres dans les loca-
lités chefs- lieux de province}, soit parallèlement dans des
bureaux et des centres régionaux.

Il est évident qu'avant de mettre en place les premiers
éléments d'une déconcentration du genre. il est indispen-
sable que l'automatisation des services de la tenue des
comptes de J'Office des Chèques postaux ait atteint son
stade intégral.

Cette déconcentration doit égaiement être axée sur le dé-
veloppement. actuellement en cours, du système de la lee-
ture optique ainsi que sur celui des méthodes de tèlépro-
cessin q.
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Wanneer er derhalve een wIJZIging in de verdeling
voorkomt. zijn alléén die diensten in de moqelij kheid de be-
gunstigden ervan te verwittiqen.

Gelet op het groot aantal uit te betalen titels zijn de post-
diensten niet sreeds bi] rnachte ze alle op de dag van ont.
vanqst aan de begunstigden aan te bieden.

Dat is de redcn waarom de uitbetaling wordt gespreid.
Elke begunstigde ontvangt zijn pensioen steeds op dezelfde
datum (rekening houdend met de zondagen en de Ieest-
dagen) en de Posterijen bezorgen in het begin van elk
jaar, aan ieder gepensioneerde een document dat voor elke
maand van het [aar de datum vermeldt waarop de brieven-
besteller zich bij hem thuis zal aanbieden.

i) Wanneer wordt de onderhoudswerkplaats te Jemelle
in gebruik genomen?

De onderhoudswerkplaats te Jemelle dient op 1 juni 1971
te worden opengesteld.

Zulks werd bij dienstorder van 19 januari 1971 aange-
kondigd,

Geen enkele vertraging is voorzien in de uitvoerinq van
deze maatregel.

j) Postmannen-uitreikers beklagen er zich over dat zij
te zware lasten moeten meedragen. Is dat juist?

De Minister antwoordt dat het maximumgewicht, dat op
20 kg was vastgesteld ter gelegenheid van de diensther zie-
ningen, tot 15 kg zal worden teruggebracht.

In afwachting werden de gewestelijke directeurs die
verantwoordelijk zijn voor de organisatie van de diensten,
uitgenodigd om maatregelen te nemen ter verlichting van
de overbelaste personeelsleden,

2. Bestuur der Postchecks.

a) Werd rceds een studie voor de deccncentratie van
het Bestuur der Postchecks ondernomen ?

De Minister wijst erop dat deconcentratie van de diens-
ten van het Bestuur der Postchecks wordt overwogen in
het kader van de ontwikkeling van de automatisering van
deze diensten.

Zonder omniddellijk in de richting te willen gaan van
de oprichting van verschillende diensten, hetgeen in ieder
geval een centrulisatie van de boekhoudkundige gegevens
met betrekking tot de rekeninqen-courant noodzakelijk zou
maken, voorziet het programma in deconcentratiemaatreqe-
len voor de bewerkingen die informatics tot stand bren-
gen.

Met de ontwikkeling van de transmissie- en de code-
ringstechnieken, inzonderheid de techniek van de oversei-
ning op afstand, zal deze deconcentratie de verplaatsing
beogen van de coderingsbewerkingen, hetzij naar de post-
kantoren zelf. hetzij naar de regionale centra, die onder.
afdelingen van de sorteer- en verzendinqsccnrra zullen vor-
men (Wilt in liet algemeen de vestiging van deze centra in
de provinciehoofdplaatsen voor gevolg zou hebben). hetzij
parallcl naar de postkantoren en naar de regionale cen-
tra.

Alvorens de eerste elernenten van zulk een deconcen-
tratie tot stand gebracht kunnen wordcn, is het vanz elf-
sprekend onontbeerlijk clat de automatie van de dien sten
voor het bijhouden van de rekeningen bijhet Bestuur der
Postchecks inteqraal verwezen lij kt is,

Deze deconcentratie moet eveneens afgestemd worden
op de thans in uitvoering zijnde ontwikkeling van het
systf;'ern voor optische lcctuur. evenals op de methoden
van de informatieverwerkinq op afstand.
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b) L'Administration des postes s'est engagée délibéré-
ment en matière de lecture optique pour le traitement des
ordres à l'Office des Chèques postaux.

Peut-on obtenir des renseignements complémentaires ?

Selon le Ministre, il s'agit bien entendu de la lecture de
documents prémarquès avec des caractères standardisés,

Pour l'instant, des recherches sont déjà poussées très loin
pour lire optiquement des caractères ordinaires dactylo-
graphiés et l'écriture manuscrite.

Il y a là un vaste champ d'application non seulement pour
l'Office des Chèques postaux mais aussi pour le tri des
correspondances.

Malheureusement, pour l'instant, le nombre d'erreurs de
lecture est encore trop grand pour que l'on puisse passer à
la mise en pratique des appareillages fonctionnant dans les
laboratoires.

c) Certains affiliés de l'Office des Chèques postaux ne
peuvent pas utiliser leur compte par manque de formulaires.
Ils doivent parfois attendre trois mois pour en recevoir des
nouveaux. N'est-il pas possible de trouver un système plus
expéditif pour remédier à cette situation?

Le Ministre souligne que les mesures nécessaires ont été
prises pour régulariser aussi vite que possible le. reliquat en
matière de formules pour l'établissement de chèques et vire-
ments.

Actuellement, une demande est honorée dans le mois. Fin
avril. la situation sera à nouveau normalisée.

Dans des cas particulièrement urgents, une provision de
formules est fournie immédiatement.

d) Un membre regrette l'inconfort qui semble régner aux
services des renseignements de j'Office des Chèques pos-
taux.

Le Ministre espère pouvoir y remédier dans un avenir
assez rapproché puisqu'tl a obtenu l'acquisition d'un immeu-
ble se trouvant dans les abords immédiats du bâtiment
actuel ct qui pourra être occupé par le personnel dès le
l '" août de cette année.

3. Personnel.

;1) Un membre se réjouit de la solution intervenue pour
la régularisation des contractuels en service à la Poste et il
demande ce qui est envisagé en faveur du personnel nommé
définitivement.

Le Ministre signale que la loi que le Parlement vient d'a-
dopter. va permettre de régler la situation des contractuels
recrutés avant 1965 pour des fonctions du niveau 3 et qui,
fau te de diplôme, n'avaient pu obtenir une nomination défi-
nitive qu'au niveau 4.

En ce qui concerne les agents definitifs des niveaux 3 et
2, l Administration prépare un dossier à j'intention du dé-
portement de la Fonction publique et tendant à obtenir des
mesures de repêchage.

b) Un membre a exprimé la cruin te que la nouvelle loi
de réquiarisanon soit moins favorable que celle de 1965.

Selon le Ministre, les agents qui, en 1965. n'ont pu obte-
nir une nomination définitive au niveau 4 pourront, grâce
ù la nouvelle loi. accéder au niveau 3 sans condition d'exa-
men.

c ) La question est posée de Sil voir si le nombre de partid.·
pants aux deux examens d'agent des postes auxilinire et de
sous-percepl eur auxiliaire qui viennent d'être organisés
pourront résoudre le problème des effectifs à la Poste.
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b) Het Bestuur cler Posterijen heeft resoluut het pro·
bleem aanqepakt van de optische Iectuur voor de hehande,
ling van de ordcrs hij het Bestuur der Postchecks,

Kunnen dienaangaande aanvullende inlichtingen vcrkre.
gen worden?

Het gaat hier uiteraard, volgens de Minister, om de lee-
tuur van met qestandardiseerde lettertekens vooraf geco~
deerde documenten.

Thans zijn reeds ver doorgedreven onderzoekingen ver-
richt voor optische lectuur van gewone getypte en van met
de hand gescbreven lettertekens,

Daar ligt een uitqcstrckt toepassingsgebied, niet alleen
voor het Bestuur der Postchecks m aar ook voor de sorterinq
van de bnefwissellnq.

Ongelukkig is het aantal leesfouten voor het ogenblik nog
te hoog om te kunnen overgaan tot het in de praktijk bren"
gen van de in de laboratoria aangewende apparatuur.

c) Sommige aangeslotenen van de Postcheckdienst kun-
nen geen qebruik maken van hun rekening bij gebrek aan
formulieren, Zij moeten sorns drie maanden wachtcn om el'
nieuwe te krijgen. Is het ruet mogelijk een systeern te vinden
dat sneller werkt ?

De Mtnister antwoordt dat de nodige maatreqelen wer-
den getroffen om de achterstand inzake aflevering van
check- en overschrijvingshoekjes zo spoedig mogelijk te
requlariseren.

Op dit ogenblik wordt een bestelling uitgevoerd in één
maand tijds. Eind april zal de toestand opnieuw genormali~
seerd zijn.

In bijzonder dringende qevallen wordt onmiddellijk een
voorraad formulieren toegezonden.

d) Er wordt gewezen op de ongeriefelijke toestand die
schijnt te bestaan bij de lnlichtinqsdiensten van het Bestuur
der Postchecks.

De Minister hoopt. die binnen een tamelijk kort e tijd te
kunnen verhelpen, daar hij de aankoop heeft verkregen van
een in de onmiddellijke nabijheid van het huidige gebouw
gelegen onroerend goed, dat vanaf 1 augustus van dit jaar
door het personecl betrokken zal kunnen worden.

3. Personeel,

a) Ecn lid verheuqt zich over de oplossing die berelkt
werd inzake regularisering van de onder contract aan qeno-
men personcelsleden in dienst bij de Posterijen en vraagt
wat in het voorultzicht wordt qesteld ten gunste van de
vast benoemde personeclsleden.

De Minister wijst er op dat dank zij de wer die hel
Parlement onlan~Js heeft goedgekeurd de toestand zal kun,
nen geregeld worden van de onder ccntract aanqenornen
personeelsleden, clic vóór 1965 zijn aangeworven voor Iunc-
tics van niveau 3, en die hij gebrek aan een diplome slechts
een vaste benoeming in niveau 4 hebben ku nncn krijqen.

Voor de vast hcnoemde personeelsleden van de niveaus 3
en 2 bercidt het Bestuur een dossier voor ten gerieve van het
dcpartëuu-nt van her Openhaar Ambt, met het oog op het
vr rkrij ~Jen van hr-rkansinqsrnaatrcqclen,

b) E",n lid vrecst dar de nieuwe rcqulo nsatiewcr minder
gunstig znl z ijn clan clie van 1965

De Minisrer vi-rzckert dat per soneelsk-d en die in 1965
geen vaste benoeming in niveau 4 konden krijgen dank zij
de nicuwe wct zond er examen zullen kunrien overgaan niar
niveau 3.

c) De vr;lilÇJ wordt qestcld of het am] tal declnemers aan
de twee examens voor hulpkrec ht-postman en hulpkracht-
onderpostontvanqer. die onlangs werdcn inqericht, het mo-
gelijk aal make n het personcelsprobleem bij de Postertjcn
op te losscn,



Si l'on en réfère au nombre d'inscriptions, le Ministre
pourrait répondre qu'il n'y aura pas de problème.

Il faudra néanmoins attendre les réactions des lauréats
lorsqu'on leur présentera la liste des résidences ou des
vacances existent.

En d'autres termes, il faudra attendre que j'on puisse
mettre en regard du domicile des lauréats, le lieu où des
recrutements sont nécessaires.

Nombre de participants ilUX examens:

Fr.
Rôles
Néerl.

Agents des postes auxiliaires ...
Sous-percepreurs auxiliaires ., .

910
728

1 520
891

Les résultats de ces examens seront connus à la fin du
mois d'avril.

d ) L'attention a été attirée sur l'assujettissement particu-
lier des percepteurs.

Ce problème préoccupe le Ministre. C'est ainsi que récem-
ment une enquête a été organisée dans un certain nombre
de bureaux choisis en fonction de leur importance en vue
d'analyser la nature et les causes du malaise que l'on
rencontre chez les percepteurs.

Toutes les constatations faites à cette occasion sont
actuellement analysées au sein d'une commission compre-
nant notamment les représentants des organisations syndt-
cales et cette commission a reçu pour mission d'introduire
toutes les suggestions ou propositions tendant à alléger la
tâche des percepteurs des postes,

Le Ministre précise toutefois que la nature particulière
des attributions de ces fonctionmIires est bien reconnue, à
telle enseigne que ces agents ont été traités d'une façon
particulière lors de la dernière révision harérnique en 1965.

e) Va-t-on bientôt résoudre Je problème des retenues
qui sont opérées sur les traitements des percepteurs des
postes, en rapport avec l'habitation d'un bâtiment postal ?

L'application de l'arrêté royal du 30 novembre 1950 rela-
tif au logement de certaines catégories de personne! rémuné-
ré par J'Etat, aux conditions fixées à l'article 2, prévoyant
une retenue mensuelle sur le traitement des aqents intéres-
sés, trouve son origine dans une décision du Premier Mi-
nistre, prise le 26 janvier 1956.

Cette déc.ision est encore toujours d'application,
L'Administration s'efforce cependant de dispenser pro-

gressivement les percepteurs de cette obligation par l'èta-
blisscmcn t de chambres fortes dans les bureaux.

f) Quelles sont la durée et les modalités de la formation
professionnelle et sur quoi porte le contrôle 7

Le Ministre siqnale que tontes les recrues employées,
avec une utilisation moyenne journalière d'au moins 4 heu-
res reçoivent une initiat ion systématique dans un centre de
lormation.

LE'S nouveaux recrutés. avec une utilisation de moins de
4 heures sont formés sm le lieu de travail. pendant tine
périocle qui est strictement nécessaire pour leur apprendre
l'exécution limitée du service.

La formation systématique des recrues pour les services
extérieurs s'étale sur) 4 semaines et comporte 4 phases :

1 ,. phase théorique -- ') semaines au centre:
2" phase pratique - I semaine au bureau des pos-

les;
3" phase

') semalncs
'J" phase

théorique avec dC'.' c xcrciccs pratiques -
,HI (Cil trc:
_ pratiql1e - 3 semaines au bureau des postes,
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Afgaande op het aantal inschrijvingen zou de Minister
kunnen antwoorden dat er geen probleem zal rijzen.

Men dient evenwel af te wachten welke houdin q de
qeslaaqden zullen aannernen wanneer hun de: lijst van de
vacante standplaatsen zal worden voorgelegd.

Met andere woorden, er moet gewacht worden tot wan-
neer hct mogelijk zal zijn de woonplaatsen van de ge~
slaaqden te stellen tegenover de standplaats waar tot aan-
wervingen dient te wordcn overgegaan .

.. ,. - .'~~0.:1:~

Aantal deelnemers aan de examens :

All.
Taalrol

Fr. Ned, Duits

9
5

Hulpkrachten-postrnannen 910 1520 <)
Hylpkrachten~onderpostontvangers 728 891 5

De uitslagen van deze examens zullen einde april bekend
zijn.

d) De aandacht werd gevestigd op de bijzondere ver-
plichtingen van de postontvanqers,

De Mintster houdt ztch met clat probleem bezig. Zo werd
onlangs tot een onderzoek overgegaan in een aantal kan-
toren gekozen op grond van hun belan qrijkheid. met
het oog op de analyse van de aard en de oorzaken van
de malaise die onder de pcstontvanqers heerst,

Alle vaststellingen die naar aanleiding daarvan zijn ge-
daan, worden thans geanalyseerd door een comrnissie, die
met name de verteqenwoordiqers van de vakorganisaties
omvat: bedoelde comrnissic he:eft tot opdracht alle 'sugges-
ties of voorstellen in te dienen die er kunnen toe bijdragen
de taak van de postontvangers te verlichten,

De Minister preciseert nochtans dat de speciale ver-
plichtingen van die ambtenaren wel degelijk erkend wor-
den, w~nt deze personeelsleden werden op een bijzondere
wijze bedacht bij de laatste weddeherziening in 1965,

e ) Zal weldra het probleem opgelost worden van de in-
houdingen die worden gedaan op de wedde van de postent-
van qers in verband met het berrekken van een woning in
een postgebouw ?

De toepassin q van het koninklijk besluit van 30 novern-
ber 1950, betreffende de huisvesting van sommige cateqo-
rieën van het door de Staat bezoldigd personee], op de
voorwaarden vervat in artikel 2 dat in een maandelijkse
inhouding op de wedde van de betrokken personeelsleden
voorz iet. vindt haar oorsprong in een op 26 januari )956
genomen beslissinq van de Eerste Minister.

Deze beslissiriq is nOH steeds van kracht.
Hct Bestuur beijvert zich nochtans om dank zij het in-

richten van bewaarkluizen in de kantoren , de postontvan-
gers geleideli jk van die verplichting te ontslaan.

f) Hoelang duurt de beroepsopleiding en waarin bestaat
ze? Waarin bestaat de controle 7

De Minister antwoordt dat alle nieuw aariqeworven hulp-
krachten die qerniddeld ten minste 4 uur per daq tewer k-
w~steld worden, een systemiltisehe opleidin q krijqen in een
opl eidi n ~Jseen trurn.

De nieuw aanqeworve n hu lpkrac hten die minder dan
4 uur tewer kqcsteld zijn. worden in het arbcidsrnilieu zelf
opqeleid tijdens een periode die strikt nodig is om hun de
beperkte uitvoeriuq van de dienst aan te leren,

De stelselmatige opleiding van de hulpkrachten voor de
buitendiensten duurt 14 weken en omvat 4 fasen ;

J" Iasc
2" fa~e

theorie ~ 5 weken in het centrum:
praktijk ~ l weck in een postkantoor:

3" fase theorie Illet praktische oefeningen - 5 weken
in het centrum:

4" Iase ~ praktijk - 3 weken in een postkantoor.
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Les nouveaux agents de l'Office des Chèques postaux
reçoivent une formation pendant 6 semaines, à I'interven-
Lion d'un service de formation spécialement établi à cet
office.

De même à Bruxelles X, il existe UIl service semblable
qui satisfait aux exigences de formation de ce centre de
tri.

La durée diffère selon la nature des fonctions à assurer.

Dans un proche avenir, l'écolage des nouvelles recrues
qui reçoivent encore une formation sur le lieu du travail,
sera prodigué d'une manière systématique, lorsque l'appli-
cation intégrale d'une méthode rationnelle de travail du
distributeur sera terminée, soit probablement au début de
l'année prochaine.

Le contrôle des agents à la formation, consiste dans la
rédaction d'un rapport concernant leur conduite, présen-
tation, manière de servir et dans l'organisation d'interro-
gations hebdomadaires et d'un examen final qui clôture la
session.

Les recrues qui ne satisfont pas à trois de ces interro-
aations sont renvoyées à leur bureau d'attache et peuvent
ainsi, après un délai de deux mois fixé pour améliorer leur
manière de travailler, poursuivre leur formation sul' propo-
sition de leur chef immédiat.

Dans les autres cas, ils sont proposés au licenciement
pour inaptitude professionnelle.

Les agents qui ne réussissent pas l'examen final, peuvent
se représenter deux fois et sont également proposés au
licenciement en cas de non-réussite.

Un système de contrôle postscolaire sera également
instauré sous peu.

g) Un membre a émis l'opinion qu'un effort supplémen-
taire de formation professionnelle serait susceptible d'arne-
liorcr considérablement le fonctionnement des services.

Les délais et modalités du fonctionnement de la formation
professionnelle ont été évoqués sub. f).

Cc: système est certainement perfectible mais la difficulté
vient d'une grande mobilité du personnel, en ce sens qu'un
grand nombre des recrues quittent le service avant de con-
naître le métier.

C'est donc une chaîne sans fin et c'est là l'explication de
pas mal de difficultés.

Le Ministre espère que le retour à un recrutement statu-
taire mettra fin à cette situation.

h) Des renseignements ont été demandés au sujet du
statut des auxiliaires.

Selon le Ministre, il s'agit d'agents qui seront recrutés
par examen et qui pourront obtenir une nomination défi-
nitive à l'expiration d'un délai de 6 mois, pour aulant
qu'ils ne fassent pas l'objet d'une mention défavorable de
leur chef immédiat et qu'ils aient èré utilisés au moins
4 h. par jour en moyenne.

Telles sont les grandes liHnes du statut des auxiliaires.

i) Que] est le nombre de recrutements en remplacement
ct en extension intervenus depuis le 20 octobre 1970?

Le Ministre fournit les indications suivantes :

l?ecmtcmcllts en l'emplacement;

Personnes de confiance-employés
Personnes de confiance- facteurs ..
Personnes de con hance-ouvriers ...

7R6
l 182

108
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De nieuwe personeelslcden van de Postchecks krijgen
een zes weken durende opleiding die hun wordt gegeven
door een bij dit Bestuur speciaalopgerichte opleidinqs-
dienst.

Ook te Brussel X bestaat een dergelijke dienst, die aan
de opleidingsbehoeften van het zich aldaar bevindende sor-
teercentrum beantwoordt.

De duur verschilt naar gelang van de aard van de te
verrichten functies.

Binnenkort zal de scholing van het nieuwe postmannen-
personeel, dat tot nog toe zijn opleidinq in het arbeids-
milieu kreeq, stelselmatig aangepakt worden, nadat een ra-
tionele werkrnethode voor de bestellers vermoedelijk in het
begin van volgend jaar integraal in werking zal zijn ge-
treden.

De controle van de opqeleide personeelsleden bestaat in
een beoordeling van hun houdinq, optreden en wijze van
dienen, alsmede in wekelijkse ondervragingen en een eind-
examen, dat de sessie afsluit.

Hulpkrachten die niet voldoen aan drie dergelijke on-
dervragingen, worden t.eruggezonden naar hun oorspronke-
lijk kantoor en mogen, na een periode van twee rnaanden
ter verbetering van hun werkwljze, op voorstel van hun
onmiddellijke chef, hun opleidinq voortzetten.

In de andere gevallen worden zi] voorqesteld voor afdan-
king wegens onbekwaamheid,

Personcelslcden die niet slaqen voor het. eindexamen mo-
qen tweemaal herkansen en worden eveneens voor afdan-
kinq voorgesteld ingeval zij niet slagen. .

Een systeern van naschoolse controle zal cerlanq inge-
voerd worden.

g) Een Iid stelt dat een bijkomende inspanninq op het
stuk van beroepsopleidinq de werking van de diensten aan-
zienlij k kan verbeteren. .

De duur van de beroepsopleiding en de wijz e waarop
ze qeschiedt, is uiteengezet sub f).

Dit systeern is zonder enige twijfel vatbaar voor verbete-
ring, maar de grote moeilijkheid spruit voort uit een groot
personeelsverloop. Het is immers zo dat een groot aantal
hulpkrachten het Bestuur verlaten alvorens zij hun dienst
kennen.

Het blijft dus een kettinq zonder einde, wat heel wat
moeilijkheden kan verklaren.

De Minister hoopt dat de terugkeer naar de aanwerving
volqens hct statuut een einde aan deze situatie zal maken.

h) Inlichtingen werden gevraagd in verband met het
statuut van de hulpkrachten.

Volqens de Minister betreft het hier die personen, die in-
gevolge een examen zullen worden aangeworven en die
een benoeming in vast verband zullen kunnen krijgen na
een periode van zes maanden voor zover zi] geen ongun-
stige vermeldin q krijqen van hun onmiddellijke chef en z ij
gemiddeld ten rninste 4 uur per dag tewerkqesteld geweest
zijn.

Ziedaar de grote lijnen van het statuut der hulpkrach-
ten.

i) Wat is het aantal aanwervingen met het. oog op ver-
vanging en ultbreidin q van het personecl, en wel sinds
20 oktober 1970?

De Minister ver stre kt de volgende gegevens

Atuuocroinqcn met het oog op vel'vanging :

VertrotlwenspersOlH'n-beambten ...
Vert rou wenspersoncn- bestcllers
Vertrouwenspersonen-werklieden

786
I 182

108
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Recrutements en extension: Äenioeroinqen met het OOH op uitbceidinq .

Personnes de confiance-employés
Personnes de confiance-facteurs .. ,
Personnes de confiance-ouvriers ...

185 (')
274

41

(*) y compris 100 unités en extension pour l'Office des Chèques
postaux (application de la T. V. A.).

il En réponse à la question de savoir s'il est bien exact
qu'un important solde de conqés et de repos reste à accor-
der, le Ministre répond par l' affirmative.

L'Administration prépare un dossier en vue d'obtenir un
déblocage de recrutements en vue de pallier cette situation.

4, Divers.

Divers membres ont posé des questions relatives aux
bâtiments postaux, aux pensions, aux franchises postales
et à la rétribution des moyens de trésorerie mis à la dis-
position du Trésor par le service des postes,

Tous ces points étant abordés et réglés par le projet de
loi portant création de la Régie des Postes, la Commission
marque son accord pour en renvoyer l'examen au moment
de la discussion de ce projet de loi.

B. - Régie des Télégraphes et des Téléphones.

I. Exploitation téléphonique.

a) Un membre demande pour quelle raison il est fait une
distinction en ce qui concerne l'exploitation des cabines télé-
phoniques.

Les cabines destinées aux communications locales peu-
vent être louées par les administrations communales, tandis
que les cabines destinées au trafic téléphonique interzonal
sont exclusivement exploitées par la Régie elle-même.

Le Ministre répond qu'en effet la Régie donne en loca-
tion aux administrations communales des cabines télépho-
niques utilisables pour les communications locales.

Il a cependant été décidé récemment de transformer sys-
tématiquement les appareils à prêpaiernent pour communica-
tions locales en appareils pour trafic interzonal. Ces trans-
formations seront réalisées aussi rapidement que possible,
de sorte que finalement toutes les cabines téléphoniques
seront en principe exploitées par la Régie elle-même.

Toutefois, Ja Régie continuera à louer des cabines pour
trafic local aux administrations communales, si celles-ci en
font la demande et s'il n'existe pas de facteurs d'intérêt
général susceptibles de justifier]' exploitation par la Régie
elle-même,

b) Il est également fait allusion aux difficultés que ren-
contreraient les journalistes italiens pour entrer en contact
téléphonique avec l'Italie au départ de Bruxelles.

Un membre demande si cela est dû à la R. T. T. ou à
l'Administration italienne des Télégraphes et Téléphones.

Il veut également savoir si le nombre de circuits télë-
phoniques entre la Belgique et l'Italie est suffisant.

Selon le Ministre, les difficultés en matière de trafic télé-
phonique avec I'Italie sont dues à l'encombrement du réseau
téléphonique italien. Il y a 22 circuits Bruxelles-Rome et 38
circuits Bruxelles-Milan. Selon les mesures mensuelles de
trafic, ce nombre est à considérer comme suffisant du
côté belge.

Des circuits complémentaires deviendront encore disponi-
bles dans les deux prochains mois. mais leur mise en
service dépendra cependant de la possibilité de leur inté-
gration dans l'appareillaqe en Italie.

Vertrouwenspersonen~beambten .
Vertrouwenspersonen-hestellers . .. , ..
Vertrou wen spersonen-werklieden

185 (*)
274
41

(*) Incluslef 100 personeelsleden voor de uitbreidinq bij het Bestuur
der Postchecks [toepassinq van de B. T. W.).

j) Op de vraag of het juist is dat er nog heel wat vakan-
tie en rustdagen van vorige [aren moeten genomen worden.
antwoordt de Mlnister bevestigend.

Het Bestuur bereidt een dossier voor met het oog op een
deblokkering van de aanwervingen ten einde die toestand
te verhelpen.

4. Varia.

Verscheidene leden stellen vragen in verband met de
postqebouwen, de pensioenen, de portvrijdom en de ver-
goeding voor de thesauriemiddelen die door de postdien-
sten ter beschikking van de Schatkist . gesteld worden.

Daar al deze punten behandeld en geregeld worden door
het wetsontwerp houdende oprichting van een Regie der
Posterijen, betuigt de Commissie haar akkoord om het
ondcrzoek uit te stellen tot op het ogenblik van de bespre-
king van dit wetsontwerp.

B.• ~ Regie van Telegrafie en Telefonie.

I. Tele [oonexploitetie.

a) Een lid vraagt waarorn een onderscheid gemaakt
wordt inzake de exploiratie van de telefooncellen,

De telefooncellen voor strcekqesprekken kunnen in huur
worden genomen door de. gemeentebesturen, terwijl die
voor interzonaal telefoonverkeer uitsluitend door de Regie
zelf worden qeëxploiteerd.

De Minister antwoordt dat de Regie inderdaad telefoon-
cellen voor streekgesprekken in huur geeft aan de qemeen-
tebesturen.

Kortelings is evenwel de beslissing genomen om de munt-
telefoontoestellen voor strcekverkeer stelselmatiq om te vor-
men tot toestellen voor interzonaal verkeer. Die ornschake-
ling zal zo spoedig mogelijk gebeuren, zodat ulteindelijk alle
telefooncellen in principe door de Regie zelf qeëxploiteerd
zullen worden.

Nochtans zal de Regie telefooncellen voor streekverkeer
in huur blijven geven aan de gemeentebesturen, indien deze
hierom ver zoeken en el' geen Iactoren van algemeen belang
z.ijn die de exploitatie door de Regie zelf rechrvaardiqen.

b l Er wordt ook Çjewag gemaakt van moeilijkheden die
de Italiaanse joumalisten zouden ondervinden 0111vanuit
Brussel telefonisch contact te krijgen met Italië.

Een lid vraagt of zulks te wijten is aan de R. T. T. dan
wel aan de Italiaunse Administratie van Telegrafie en Tele-
Ionie.

Tevens wil hijweten of hel aantal telefoongeJeidingen
tussen België en Italië ai dan niet voldoende is.

Volqens de Minister zijn de mociliikheden inzake het
telefoonverkeer met Italië te wijten aan de overbelastinq op
het Ituliaanse telefoonnet. Er zijn 22 qeleidinqen Brussel-
Rome en 38 geleidingen Brussel-Mllaan. Volqens de maan-
dclijkse metingen kan dit van Belgische zijde ais voldoende
worden beschouwd. '

[n de eerstvolgende twee rnaanden zullen nog bijkomeudc
qcleldinqcn heschikhi1ilr \]csteld worden, doch de inbcdrijf-
stelling daarvan hanqt Llf van de tl1o~Jelîikheid OIII die in de
npparatuur in l ialié te integreren,



c) Un membre désire savoir combien de faisceaux hert-
ziens sont en service à la R. T. T. et combien sont en con-
struction.

Selon les informations communiquées par le Ministre. un
faisceau hertzien est actuellement en service, notamment
Charleroi-Chimay, équipé pour 600 circuits, tandis qu'un
autre faisceau est en construction, notamment Libramont-
Arlon, avec 1 800 circuits disponibles.

d) Il est signalé que des difficultés se présenteraient
également dans le trafic téléphonique entre la Belgique et
la côte du Nord de la France.

Il est demandé si le Ministre peut apporter des éclair-
cissements sur l'automatisation des départements français
du « Nord» et du « Pas-de-Calais ».

Le Ministre explique que le trafic téléphonique émanant
de la Belgique vers les centraux du Nord de la France
accessibles en service automatique, passe par le centre de
transit international de Paris. Etant donné que ce centra!
est le plus souvent encombré, l' acheminement de ce trafic
a lieu dans des conditions très difficiles.

D'autre part, plusieurs réseaux de la côte du Nord de
la France ne sont pas encore automatisés et ne sont donc
pas accessibles par la voie automatique. Les P. T. T. fran-
çais n'ont pas encore communiqué leurs prévisions en ma-
tière dautomatisation de la région clont il s'agit.

e) Un membre désire connaître l'importance des dégâts
occasionnés aux installations T. T. lors de la récente mani-
festation des agriculteurs à Bruxelles le 23 mars 1971.

Combien de cabines téléphoniques ont été mises hors
service et qui paiera les dégâts?

Le Ministre répond que les dégâts aux installations T. T.
lors de la manifestation des agriculteurs précitée s'élèvent
à plus de 300 000 francs.

12 cabines téléphoniques ont été mises hors service. En
matière d 'incl emnisation des dégâts, le décret du 10 ven-
démiaire, an IV, est toujours d'application. La R. T. T-
a saisi la ville de Bruxelles d'une demande d'indemnisation.

f) Un membre demande au Ministre de détailler les faci-
lités qui seront offertes aux abonnés au téléphone raccordés
à un central serni-électronique.

Selon le Ministre, les centraux téléphoniques semi-élec-
troniques permettront dans une première phase les facilités
suivantes ;

Iu Appardf téléphonique à clnvier,

LIn appareil à clavier sera graduellement mis à la disposi-
tion de tous les abonnés raccordés à un central sern i-éler tro-
nique.

Le clavier permet de transmettre les numéros d'appel bien
plus rapidement que le disque classique (un nombre de 6
chiffres peut être formé en deux secondes environ).

La disposition claire des ta liches et la transmission de
chaque chiHre par simple pression diminuent de façon sen-
sible la sélection de [aux numéros.

2n SPlcctioll abrégl'('.

Cet avantaqe est surtout destiné <JIIX abonnés qui appel-
len l ré qu lièrerne nt les memes numéros.

Par la simple pression d'une touche spéciale ct l'envoi de
deux chil lrcs seulement, l'abonné peut. à son choix, appeler
jusqu'à 100 1111tl1t'l'OS du réseau national Ott .nte rnational.
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c ) Een lid wil weten hoevcel rlchtstruulbun dcls er thans
bi] de R. T. T. in bedrijf qenomen zijn en hor-vr-el el' in
voorhereidinq zijn.

Volqens door de Minister verstrekte inlichtinqen is
tlians één riehtstraalbunclel in bcdrijf qenomen, namelijk
Charleroi-Chimay, die besternd is voor 600 qeleidingen,
terwijl een andcre bundel klaarqcmaakt wordt, narnelijk
Lihramont-Aarlen, met 1 800 beschikbare geleidingen.

d) Er wordt gesignaleerd clat er eveneens moeilijkheden
zouden zijn met het telefoonverkeer tusscn België en de
kust van Noord-Frankrijk.

Er wordt gevraagd of de Minister ophelderingen kan
verstrekken over de autornatiserinq van de Franse d epar-
ternenten « Nord» en « Pas-de-Calais »,

De Minister leqt uit dat het telefoonverkeer vanuit Bel-
gië naar de centrales van het Noorden van Frankrijk die
via autornatische weg bercikbaar zijn, geschiedt langs het
internationaal transitcentrum van Parijs om, Aangezien
dit centrum meestaloverbelast is, gebeurt de afwikkeling
van dit verkcer dus in zeer moeilijke omstandigheden.

Anderdeels zijn verschillende netten van de Franse
Noordkust nog niet qeautomatlseerd en dus ook niet bereik-
baar via automatische weg. De Franse P. T. T. heeft nog
niets rnedeqedeeld over de vooruitzichten in zuke de ver-
dere automatisering in het betrokken gebiecl.

e) Een lid wenst de omvang van de schade te kermen
die aan de T. Tv-installaties aangebracht werd tijdens de
jongste betoging van de landbouwers te Brussel op 23 maart
1971.

Hoeveel telefooncellen werden hierbij buiten dienst ge-
steld en wie zal de schade betalen ?

De Minister zegt clat de schadc aan de T. Tc-installnties
tijdens de betoging, meer dan 300 000 frank bedraagt.

12 telefooncellen werden buiten dienst gesteld. Inzake
de schad eve rqoerlin q geldt nO~T steeds bet decreet van
10 Vcndé miaire jaar IV. De R. T. T. heeft haar vorderingen
aan de stad Brussel voorgelegd.

f) Een lid vraaqt de Minister nadere (Jegevens over de
faciliteiten die zullen worden geboden aan de tele Ioon-
abonnees die zijn aanqcslotcn bij een scnii-electronische
centrale.

Volgens cie Minister zullen de serni-electronische tele-
looncentrales in ecn eerste Faze volqende Iaciliteiten moge~
lijk maken :

1° Tcleioontocstellcn met toc tscn,

Alle abonnees die verbonden zijn met cen semi-electroni-
sehe centrale zullen geleidelijk in het bezit worden ffesteld
van een toestel met toetsenbord.

Met het toetsenbord kunnen de oproepnurnmcrs veel snel-
ler doorgezonden worden dan met de klassieke draaischrijf
(ecn getal van 6 cij fers kan dan in onqeveer 2 seconden ge-
vormd wordcn}.

De du idelijke opstelling van de toetsen en het doorzcn-
den van elk cijfer door eenvoudiqe druk op een toets ver-
mindert aanzicn lijk het verkeercl draaien van nurnrne rs.

2" Vcr(wrtc n WIII1I crs.

Dit voordcel qeldt vooral de ahonnees die reqclmatiq de-
zelfde nurn mers oproepen.

Door cen eenvoudige druk op ce n speciale toets en het
vorruen van slcchts 2 cijfers kan de abonnee naar kcuze
tot honderd nurnmcrs van het nationale of internationale
neloproepen.
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3° ServÎce révei], 3" WelcdicTlst.

L'abonné d'cm central classique doit appeler une télé-
phoniste spécialisée pour communiquer les éléments néces-
saires. L'abonné raccordé à un central semi-èlectronique peut
former immédiatement sur son clavier un numéro-code: suivi
de la date et de l'heure à laquelle il désire être réveillé.

4" Service des abonnés absents.

Bien que dans ce cas, lIntervention d'une téléphoniste
s'avérera toujours nécessaire, la demande préalable: sera
cependant superflue.

Chaque abonné raccordé il un central semi-électronique
sera, au moment même de sa demande, transféré au service
des « abonnés absents ». A partir de ce moment, les appels
gui lui sont destinés sont automatiquement orientés vers une
téléphoniste qui prend note: de: la communication et la lui
transmet lors de son retour.

En outre, l'abonné qui est raccordé au service des abon-
nés absents, peut toujours émettre des appels.

5" Diminution du risque en matière de communications
poses sans autorisation préalable (abonnés avec personnel
nombreux, hôtels, cafés).

L'abonné peut utiltser trois sortes de restrictions:

1) restriction totale; aucune communication sortante ne
peut être prise;

2) restriction pour les communications interzonales el in-
ternationales:

3) restriction pour les communications internationales
sortantes : l'abonné peut donc atteindre tout autre abonné
du réseau belge.

6" Trenstcrt de la communication par commande à dis-
tance,

Lorsque le centre de zone est également un central serni-
électronique; possibilité de transférer la communication par
commande à distance,

L'abonné pourra de la sorte transférer les appels gui lui
sont destinés vers un autre raccordement téléphonique de la
même zone de destination,

7" Téléocrscmcnts,

Dans un avenir plus lointain. l'abonné pourra, à l'aide de
son poste à clavier. ordonner l'exécution d'opérations finan-
cières à 1'0 ffiee des Chèques postaux,

g) Un membre estime que la p, T. T. n'est pas assez
prévoyante quant à la realisation de raccordements télé-
phoniques dans de nouveaux quartiers résidentiels et de
nouvelles zones d'h abitation. Il dénonce Ie manque de con,'
tacts entre les directions T. T. locales et les autres services
publics afin d'exécuter ensemble les travaux de raccorde-
ments.

Dans sa réponse, le Ministre insiste SUl' le fait que,
dans le cadre des directrves de la nouvelle programmation,
les services clrconscrtptionnaires des T. T. entretiendront
des contacts étroits avec tous les promoteurs de lotissemcnr s
et constructeurs d'habitations multiples, Ceci sera certaine-
ment de nature à faciliter la coordinat ion enf re les travaux
de voirie et de canalisations.

En outre, le Ministre explique que la nouvelle méthode
adoptée en matière de commandes de râbles (notamment
conunu ndcs en longueurs st<111c1<lrd)nxsouplirn considéra-

De abonnee van een klassieke centrale dient een gespecia-
liseerde tele loniste op te rcepen om de noodza keltjke gege-
vens mee te delen. De abonnee aangesloten op een semi-
electronische centrale kan onmiddellijk op zijn klavier een
cod enummer vorrnen, gevolgd door de datum en het uur
waarop hij wenst gewekt te worden.

4" Dienst aflvezige abonnees.

Hoewel de tussenkomst van een telefoniste hier steeds
noodzakelijk zal zijn, is een voorafqaandc aanvraaq over-
bodig.

Elke Abonnee die is verbondcn met een semi-electrorusche
centrale, zal op hel: ogenblik zelf van zijn aanvraag overqe-
schakeld worden naar de dienst «afwezige abonnees ».
V anaf dat ogenblik worden de oproepen die voor hem be-
sternd zijn, automatisch naar een telefoniste doorgezonden
die het bericht opneernt en her hem mcdcdcelt bij zijn
I:erugkeer.

Bovendien kan de abonnee die op de dienst ;: afwezige
abonnees» geschakeld is. steeds naar huiten oproepen.

S" Vermindering parl he: risico inzake het voeren van
gesprekken sonder voorafgaande tocletinq (abonnees met
veel personeelsleden, hotels, cafés).

De abonnee kan drie soorten beperkinqen toepassen :

J) totale beperking: geen en kel uitgaand gesprek kan
worden gevoerd;

2) bespreking op uitqaande interzonale en internatio-
nale gesprekken;

3) beperking op uitgaande internationale gesprekken: de
abonnee kan dus ieder Belgisch abonnee bereiken.

6" Dool'Perbindinf] filet ajstandbedifflinfj.

W anneer her zonecentrum eveneens een serni-electro-
nischc centrale is : moqelijkheid van doorverbinding met af-
standbedieninq.

Hierdoor zal de abonnee de voor hem bestemde oproepen
kunnen doorverbindcn met een andere telefoonaansluitinq
in dezelfde zone van hestemming.

7" Stortinoc n op afstand.

In een verrier verwijderde toekomst zal de abonnee door
een eenvoudiqc bediening Will zijn druktoetstoestel opdrach-
ten kunnen zenden naar het Postcheckambt om Iinanciële
bewerkingen te latcn uitvoeren.

g) Een lid meent dat de R. T. T. niet voldoende vooruit-
ziend is inz ake telefoonaansluitingen in nieuwe residen-
tiéle wij kcn en nieuwe woningzones. Hij klaagt het gebrek
aan contact aan dat de locale T. 'I'<-duecties hebben met
de andere openhare nutsbedrijven om qez amcnlijk de aan-
sluitingswerken uit te voeren.

In zijn antwoord legt Je Ministcr er de nadruk op d,lt,
in het kader van de nchtlijnen in zakc de nieuwe proqram-
matie de T. T.-gewestcliensten nauwe cont acten zullen Oll~

dcrhouden met alle promotors van verkavelingen en bou-
wcr., van woningblokken. Dit rnoet ongetwijfeld de coör-
dinatic tussen wegenwerken en kanalisatiewerken verge-
mak kclijken.

Verrler legt de Mintster uit dat de ingevoerde nieuwe
methode voor kabelbestellinq (o.m. bestellingen in stand-
aarcileuqtc ) cie voorzieninq van vcrdelinqskabels voor de
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blemenr l'approvisionnement des services reglOnaux en cà-
bles de distribution de sorte, qu'à l'avenir, ces directions
seront à même d'exécuter en temps voulu les travaux de
pose de câbles.

Il est évident qu'une collaboration suffisante doit exister
dans le chef des instances chargées de la conception et de
l'exécution du plan des routes.

Néanmoins, il ne peut être perdu de vue que le raccor-
dement des candidats-abonnés le long d'une nouvelle rue
n'a lieu qu'après qu'ils en ont fait la demande, ce qui
entraîne nécessairement chaque fois l'ouverture du trottoir,
laquelle constitue aussi une source de plaintes.

Afin que ceci puisse être évité à l'avenir, la Régie étudie
la possibilité de pourvoir systématiquement chaque maison
d'un nouveau quartier, lors de la construction du gros-
œuvre, d'une canalisation d'introduction,

Le Ministre attire également l'attention sur le fait qu'il
n'est pas possible de poser les câbles téléphoniques dans les
tranchées des canalisations électriques à cause des phéno-
mènes d'induction et, encore moins dans les tranchées des
conduites d'eau, par suite du danger que présenterait la
rupture de la conduite pOUl' les câbles téléphoniques.

h) Un membre demande s'il ne serait pas judicieux de
créer un organe d'avis afin que se nouent des contacts
plus étroits entre les directions régionales T. T., d'une part,
et les autres administrations publiques et la population,
d'autre part. Cet organe pourrait comprendre des délégués
d'autres institutions publiques, des chambres de commerce,
etc.

Le Ministre attire tout d'abord l'attention sul' le fait que
le nouveau service commercial de la R. T, T, envisage la
création d'agences commerciales afin d'améliorer le contact
avec la clientèle.

En outre, des directives ont été données aux. directions
régionales T. T. en vue d'établir des contacts avec les corn-
munes, les provinces, les sociétés de développement régional
et les conseils économiques régionaux lors de l'établisse-
ment de leur programme de travaux.

Sur le plan national, le Ministre a créé un conseil d'avis
en matière de télécommunications gui l'encontre clone, dans
une certaine mesure, les préoccupations du membre.

Le Ministre demandera l'avis de ce conseil au sujet de
la création éventuelle de conseils d'avis régionaux en ma-
tière de télécommunications.

2. Exploitation Télex,

a) Un membre désire savoir s'il n'est pas envisagé d'ac-
croître la vitesse de transmission' des appareils télex.

Le Ministre explique que ce problème n'a pas échappé
à l'attention de: la Régie, qui a Iait construire un prototype
de téléscripteurs travaillant à la vitesse de 200 band.

La première commande d'appareils de ce type aura lieu
selon toute vraisemblance à la fin du premier semestre de
1971, tandis que la mise en service de ces nouveaux télé-
scripteurs peut normalement être attendue pour fin 1972.

b ) Un membre se demande si la R. 1'. T. consacre une
attention suffisante au trafic télex.

Selon lui, on ne peut faire ét<lt que d'un accroisscrncnt
modéré des abonnés au télex.

Procède-t-on il une prospection sul l isante dans le monde
des aHaires ou bien celui-ci ne fait-il preuve que d'un intérêt
mitigé pour cette forme de télécommunications?

Le Ministre répond qu'il ne peut être reproché à la
R. T, T. de ne pilS prêter l'attention requise à l'extension
du réseau télex.
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gewestelijke diensten heel wat soepeler zal maken zodat
deze direct ies in de toekomst de werken in verband met het
leggen van kabels ten gepaste tijde zullen kunncn uitvoeren.

Vanzelfsprekend moet hierbij voldoende medewerking
aanwezig zijn bij de ontwerpers en uitvoerders van het
wegenplan.

Nochtans mag niet uit het oog worden verloren dat het
aansluiten van de kandidaatabonnees lanqsheen de nieuwe
straat slechts gebeurt na de aanvraag, zodat hierbi] nood-
gedwongen telkens het voetpad moet worden opengelegd,
hetgeen ook aanleiding geelt tot klachten.

T'en einde zulks in de toekomst te verrnijden, onderzoekt
de Regie de mogelijkheid alle huizen van een nieuwe wijk
stelselmatig van een invoerleiding te voorzien bij de ruw-
bouw.

Ook vestigt de Minister nog de aandacht op het feit
dat het niet mogelijk is de telefoonkabels in de gleuven
van elektrische leidingen te leggen. zulks wegens inductie-
verschijnselen en evenrnin in de gleuven van de waterleidin-
gen, wegens het gevaar dat cen breuk van de waterleiding
voor telefoonkabels oplevert.

h) Een lid vraagt of het niet geraden is een adviserend
orgaan op te richten orn nauwere contacten te leggen tus-
sen de gewestelijke T. Tv-directies enerzljds en de andere
openbare besturen en de bevolking anderzijds. Dit orgaan
zou afgevaardigden kunnen ornvatten van de andere open-
bare instellingen, de kamers van koophandel enz,

De Minister vestigt er eerst en vooral de aandacht op
dat de nieuwe handelsdienst bij de R. T. 1'. de oprichting
van commerciêle agentschappen overweeqt om het contact
met de cliëntele te verbeteren.

Verder zijn aan de qewestelijke T. Tv-directies richtlij-
nen gegeven om contacten te leggen met de gemeenten, de
provincies, de lokale ontwikkelingsmaatschappijen en de
gewestelijke economische raden bij het opstellen van hun
werkprogramma.

Op nationaal vlak heeft de Minister een raad van ad-
vies betreHende telecornmunicaties opqericht, die dus eniqs-
zins aan de cloor het lid gestelde vraag tegemoetkomt.

De Minister zal deze raad am advies vragen omtrent de
gebeurlijke oprichtlnq van qewestelijke raden van advies
inzake telecornmunicaties.

2. Telcxexploitatie.

a) Een lid wenst te vernemen of niet overwogen wordt
de transmissiesnelheid van de telextoestellen te verhoqen.

De Minister legt uit dat dit probleern niet aan de aan-
dacht van de Regie is ontsnapt en dat ze een prototype
heeft laten bouwen voor telextoesteIlen die werken met
een snelheid van 200 baud.

De cerste bestelling van dergelijke toestellen zal naar
alle wanrschijnlijkheid tegen het einde van het eerste se-
mester 1971 geplaatst wordeu, terwijl de ingebruikneming
van deze nieuwe telescriptors normaal tegen het einde van
1972 mag worden verwacht.

b) Een lid vraagt of de R. T.T.wel genoeg aandacht
besteedt aan het telexverkeer.

Volgens hem kan men slechts von een matiqe aangroei
van telexabonnees spreken.

Wordt er ~)enoe!l aan prospectie gedaan in de za kenwe-
reld of vertoont de zakenwereld weiniq interesse voor deze
vorm van telecomrnunicatie ?

De Minister antwoordt dat aan de R. T. T. niet kan
verweten worden niet de nodiqe aandacht te schenken aan
cle uithreidinq van het tclexnet.



Des fonctionnaires spécialisés font de la prospection
auprès de la clientèle possible. Une intensification de cette
prospection peut. certainement encore être attendue lorsque
les agences commerciales fonctionneront normalement.

A l'heure actuelle, il y a 8 300 abonnés au télex et le
taux d'accroissement de ces dernières années s'est maintenu
à un niveau assez élevé, à savoir ± 14 rc.

D'autre part, le nombre de clients «possibles» n'est.
pas une donnée immuable. Ce nombre évolue, en effet, d'an-
née en année en fonction du développement de l'industrie et
du commerce et, également., à mesure que le nombre de
« correspondants possibles» s'accroît dans les autres parties
du monde.

L'extension du trafic télex ne sera probablement pas in-
fluencé par la transmission de données parce que cette der-
nière répond à de nouveaux besoins.

Le service commercial de la R. T. T. consacrera égale~
ment, à l'avenir, une étude de marché au trafic télex.

3. Personnel.

a) Un membre demande comment sera réglée la situation
des radiotélégraphistes de la R. T. T. qui travaillent. sur les
paquebots d'Etat Ostende-Douvres, par rapport à la réqle-
mentation du travail applicable au personnel de I'Adminis-
tration de la Marine utilise sur le même navire.

Le Ministre répond que cette question fait l'objet d'tm
examen approfondi à !a R. T. T. et que les résultats seront
communiqués au membre aussitôt que possible.

b) Un membre désire savoir quand aura lieu la revisron
des pensions pour les retraités dont l'appellation de grade
et: l'échelle barémique ont été modifées après leur mise à
la pension.

Le Ministre souligne que le membre fait allusion à une
modification d'appellation de certaines fonctions.

Il ne s'agit cependant pas d'une modification d'appe lla-
tian, mais de la création de nouveaux grades.

Ainsi, les nouveaux grades de « premier correspondant»
et de « premier correspondant-adjoint » ne correspondent
pas aux anciens grades de « rédacteur principal » et de
« commis principal ».

L'accès au grade de «premier» n'était possible, en pre-
mière phase, que dans les limites d'un certain quota et, dans
le régime organique, il est subordonné à la réussite d'une
épreuve.

Le grade de « principal », par contre, était: acquis après
une certaine ancienneté de: grade et sans autres conditions.

En application de la loi du 9 juillet 1969 il n'est donc
pas possible d'accorder une revision de la pension pour
les cas signalés par le membre.

4. Informatique.

Un membre désire savoir comment le Ministre envisage:
l'application de I'inlorrnatique à la R. T. T.

Le Ministre indique que l'introduction des ordinateurs de
la 3" génération à la R. T. T. conduira par phases sucees-
sives à une gestion intégrée.

Les programmes suivants seront notamment élaborés par
les ordinateurs :

il. répertoire général des abonnés;
b. renseignements;
c. formalités de raccordements téléphoniques;
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Gespecialiseerde beambten doen een prospectie bij de
mogelijke cliëntele. Een opvoering van deze prospectie mag
zeker nog worden verwacht als de commerciële aqentschap-
pen eenmaal normaal zullcn Iunctioneren.

Op dit ogenblik zijn er 8300 telexabonnees en de aan-
groei in de laatste jaren is op een taruelijk hoog peil geble~
ven, nl. 1: l4 rc.

Anderdeels is het aantal «mogelijke» cliënten geen
onveranderlijk gegeven. Dit aantal schommelt irnrners van
jaar tot jaar in verhouding tot de uitbreiding van de indus-
trie en de handel, en ook naargelang het aantal « mogelijke
correspondenten » in andere delen van de wereld toeneemt.

De uitbreiding van het telexverkeer zal vermoedelijk niet
worden beïnvloed door cie informatieverwerking op alstand
omdat deze laatste in nieuwe behoeften voorziet.

De commcrciéle dienst van de R. T. T. zalook in de toe-
komst een marktstudie aan het telexverkeer wijden.

3. Personeel.

a) Een lid vraagt hoe de toestand van de radio-teleqra-
Iisten van de R. T. T. die op de staatspakketboten Oosten-
dc-Dover tewerkgesteld zijn, za! worden geregeld met be-
t.rekking tot. de arbeidsregeling die geldt voor het personeel
van het Zeewezen dat dienst doet op hetzelfde schip.

De Minister verklaart dat deze kwestie door de R. T. T.
grondig onderzocht wordt en dat de resultaten hiervan zo-
dra mogelijk aan het lid zullen worden medegedeeld.

b) Een lid wenst te weten wanneer de herziening van de
pensioenen zal geschieden voor de gepensioneerden wier
graadbenaming na hun oppensioenstelling gewijzigd werd
en wier weddeschaal herzien werd.

De Minister verklaart dat het. lid gewag maakt van een
wijziging in de benaming van somrniqe functies.

Het gaat evenwel niet over een wijziging in benaming
doch wel over het instellen van nieuwe graden.

Aldus stemt de nieuwe graad van « eerste correspon-
dcnt » en « eerste adjunct-corrcspondent » niet overeen met
de vroegere qraad van « eerstaanwezend opsteller » en
eerstaanwezend klerk ».

De toegang tot de graad van « eerste » was in de eerste
lase alleen mogelijk binnen een zcker quorum en in de orga~
nieke regeling is die toegang afhankelijk van het afleggen
van een examen.

De graad van « eerstaanwezend » werd daarentegen ver-
kregen na een bepaalde qraadanciënnitcit verworven te heb-
ben en zonder dat hiervoor andere voorwaarden werden op-
gelegd.

Bij toepassing van de wet van 9 juli 1969 kan dan ook
geen pensioenherziening worden toegekend voor de door
het lid gesignaleerde gevallen.

4. lnformillicuerwer!âng.

Een lirl wenst le vernernen hoc de Minister de toepassing
van de informatieverwerking bij de R. T. T. ziet.

De Minister wijst erop dat de invoering van computers
van de Jol" generatie bij de R. 1'. T. in opeenvolgende fases
zal leiden tot een geïntegreerd beheer.

Volgende proqram rnas zullen o.m. door de computers
worelen uitgewerkt:

a. algemeen register van de abonnees;
b. inlichtingen;
c. Formaliteiten voor de telefoonaansluitingen;
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d. dérangements;
e. mise en compte des frais téléphoniques;
f. gestion des stocks;
g. mise en compte des redevances radio et télévision:
h. calcul des salaires du personnel;
l. gestion du parc automobile.

D'autre part, il n'est pas douteux que l'informatique aura
une répercussion sur le cadre du personnel.

Il est évident que seul le travail d'exécution et non le tra-
vail de conception entre en ligne de compte pour un traite-
ment par ordinateurs.

L'utilisation des ordinateurs n'aura dès lors aucune réper-
cussion à l'égard du personnel de cadre; elle aura relative-
ment peu d'influence sur la quantité de personnel qualifié
mais cette influence sera plus importante en ce qui concerne
les effectifs chargés du travail d'exécution.

Grâce à J'informatique la productivité continuera à s'ac-
croître à la R. T. T., comme ce fut d'ailleurs déjà le cas
jusqu'id.

5. Opérations financières.

Un membre demande si la garantie qui doit être versée
par les abonnés n'est pas trop élevée.

Il demande à connaître le total de toutes les garanties et
si leur maintien est nécessaire.

Il souligne également qu'après un certain temps. les
sommes versées sont sujettes à une diminution de valeur.

Le Ministre souligne que la provision est basée sur le
trafic téléphonique de deux mois et qu'elle n'est auqmen-
têe que lorsque la valeur dudit trafic. dépasse sensiblement.
pendant trois bimestres, le montant initialement versé, Au
demeurant, le montant minimum prescrit de 400 francs est
dépassé dans la plupart des cas. On peut donc difficile~
ment prétendre que la provision est trop élevée.

Le montant global des provisions téléphoniques s'élève
à 1 milliard 363 millions. 11 ne s'agit cependant pas là d'tm
capital mis à la disposition de la R. T. T. Le trafic télépho-
nique est en effet «un service» au sens économique du
terme et tous les services sont payables au comptant. Etant
donné que la Ré}Jie ne peut se faire payer au comptant au
fur et à mesure du déroulement du trafic: des abon-
nés, elle prélève les sommes sur la provision il concur-
rence du montant nécessaire pour payer le service rendu.
De la sorte, le paiement de la Iar tu re téléphonique assure
la reconstitution de la provision.

En ce qui concerne la soi-disant perte de valeur de la
provision, il y a lieu de faire remarquer que cette « tJéI-
rantie» ne peut en aucune façon être assimilée à une
forme d'emprunt mais qu'il s'agit d'un système de paie-
ment adapté aux conditions d'exploitation en viqueur dans
les services de télècommu nications.

Comme il vient d'être signalé. la première provision est en
fait déjà utilisée à l'expiration de la première période de
paiernen t bimestrielle.

Au moment de la résiliation pill' un abonne. la provision
n'est pilS remboursée comme telle mais bien déduite du
dernier relevé de compte téléphonique.

La notion de « diminution de valeur» ne trouve clone
pns à s'appliquer en l'occurrence.

6. Indicateur tclcphoniouc,

L'attention est attirée sur les difficultés de lecture de
l'indicateur téléphonique dues aux très petits caractèrcs et
à la subdivision en quatre colonnes.
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d. storinqen:
e. aanrekening van de telefoonkosten;
f. beheer der stocks:
g. aanrekening van de radio- en TVvtaksen:
h. berekeninq van het salaris van het personeel;
i. beheer van het motorvoertuiqenpark.

Anderdeels valt het niet te betwijfelen dat de informatic-
verwerkinq een weerslag zal hebben op de personeelsfor-
matie.

Natuurlijk komt slcchts het uitvoerlnqswerk en niet het
conceptiewerk voor computerbehandelinq in aanmerking.

De aanwendinq van computers zal derhalve geen weer-
slag hebben op het leidinggevend personeel, betrekkelijk
weinig invloed op het geschoolde personeel. doch meer op
het aantal personeelsleden die thans belast zijn met uitvoe-
rinqstaken.

Dank zi] de informatieverwerking zal de produktiviteit
bij de R. T. T. blijven stijgen zoals dat in het verlcden al
het geval was.

5. Financiële vernchtinqen,

Een lid vraagt of de waarborqsom die door de telefoon-
abonnees betaald moet worden, niet wat te hoog liqt,

Hij wenst het totaa! van alle waarborgsommen te ken-
nen en vraagt of het behoud ervan noodzakelijk is.

Hi] wijst er tevens op dat de gestorte sommen na een
zekere tijd door waardevermindering getroffen worden.

De Minister wijst erop dat de dekking gebaseerd is
op het telefconverkeer van twee maanden en dat ze slechts
verhoogd wordt indien de waarde van ditzelfde verkeer
gedurende drie bimesters het oorspronkelijk gestorte be"
drag aanzienlijk ovcrtrelt. Overigens wordt het voorge"
schrcven minimum bedraq van 400 frank in de meeste
gevallen overschreden. Er kan dus bezwaarlijk beweerd
worden dat de dekking aan de hOÇJekant ligt.

Het Hlobale bedraq van cie dekkingsommen inz ake tele-
foon beloopt 1 miljard 363 miljoen. Het gaat hier evenwel
niet om een kapitual dat voor de R. T. T. beschikbaar ge~
steld word t. Het telefoonverkeer is imrners een « dienst»
in de economische zin van het woord en alle dieristen
worden kontant bctaald. Aanqezien de Regie zieh niet
kontant kan doen betalen naargelang het gebruik door een
abonnee zich afwikkelt, neemt z ij de sommen van de dck-
king af ten belope van het bedraq dell vereist is om de
dienstverstrckking te betalcn. De betaling van de rckeninq
voor de }Jevoerde qcsprckken voorziet in de wedersamen-
stellinq van de dekking.

Wat de zoqeheten waardevermindering van de dckkin q
bctreft. moet erop gewezen worclcn dat deze « waarborg»
geenszins ÇJelijkgesteid kar: worden met een vorm van
lcninq, maar dat het een betalingssysteem betrelt dat is
aauqepast aan de exploitatievoorwaarden die voor de tele-
conununicatiediensten gelden.

Zoals rceds gezegd, wordt de eerste dekktnqssom in
feite reeels opqebruikt bij het verstrijkcn van de cerste
tweemaandelijkse betalingsperiode.

Op het oqenblik van de opzeqqinq door de abonnee
worrlt de dekkingssom nict als zorlnnlq terugbetaald, maar
we! al qetrokken VDn de laatste telefoonrekening.

Hot beqrrp c;waardevertnind erinq » kan hier dan ook
~leel1 toepassinq vindcn.

6. Telcfoongids.

Er wordt flewezl~n op cie moeilijkheden bij het lez en van
cie tclc loon o ids wegens de zccr kleine letters ell de vier-
koloms-incle.linq.



La transparence du papier rendrait également la lecture
très difficile.

Le Ministre répond qu'à partir de l'édition de 1971, la
hauteur des caractères sera portée de 1,6 mm à 1,75 mm
dans l'indicateur téléphonique officiel.

En outre, les numéros de téléphone seront imprimés en
caractères plus gras.

D'autre part, aucune plainte n'a encore été enregistrée
en ce qui concerne la transparence du papier de cette même
publica tian.

7. Redeuanccs radio et télévision.

Un membre désire obtenir des renseignements complé-
mentaires au sujet du service chargé de la perception des
redevances radio et télévision.

C'est ainsi qu'il demande si ce service doit nécessairement
appartenir à la R. T. T.

Il fait en outre remarquer que de nombreuses personnes
commettent encore des erreurs à l'occasion du paiement des
redevances et il n'exclut pas la possibilité que ces erreurs
soient imputables à un manque d'informations.

De plus, selon lui, ce service ne dispose plus d'un person-
nel suffisant. Il y aurait également pénurie de personnel qua-
lifié.

Par ailleurs, il désire également savoir si l'exonération des
redevances radio et télévision vaut également lorsque les
personnes exonérées louent un appareil de télévision.

Enfin, le membre suggère de décentraliser le service pré-
cité et, par exemple, de charger les bureaux de recettes de la
perception des redevances.

Le Ministre partage ravis selon lequel les tâches exé-
cutées par le service des redevances radio et télévision ne
relève pas des compétences spécifiques de la Régie. Il fait
néanmoins remarquer que ni la R. T. B. ni la B. R. T. ne
seront disposées à s'attacher ce service. En outre, un tel
transfert présenterait pour le personnel l'inconvénient de
réduire considérablement le large éventail de possibilités de
mutations et de promotions gui lui est offert actuellement.

Par ailleurs. le Ministre n'estime pas qu'il y ait un man-
que d'informations, étant donné que les dispositions légales
les plus essentielles, qui doivent être connues de tous en
matière Je redevances radio et télévision, figurent sur les
documents de paiement. Néanmoins, une amélioration clans
l'information sera encore apportée grâce à la création des
aqences commerciales T. T.

Le Ministre admet qu'il y a actuellement une certaine
pénurie de personnel. Lors du pius prochain recrutement,
l'effectif pourra vraisemblablement être complété. Il COIl-

vient toutefois de remarquer que les activités cie ce service
sont, à l'heure actuelle, progressivement transférées à un
nouvel ordinateur offrant des possibilités plus étendues et
un fonctionnement plus rapide. De ce fait. il sera néces-
saire de procéder à une revision des hesoins en personnel.
surtout au point de vue qualitatif, aussitôt que la nouvelle
méthode de travail sera intégralement appliquée.

En ce qui concerne la location d'appareils de télévision,
l'article 7 de la loi du 26 janvier' 1960 prévoit que les rede-
vances restent: il charge des loueurs d'appareils de télévi-
sion. Etant donné, d'autre part, que l'exonération a un
caractère personnel et n'est donc pas transmissible, elle ne
peut en aucun cas être appliquée RU profit du loueur d'ap-
pareils et les redevances doivent dès lors être acquittées
pal' ce dernier.

Enfin. le Ministre explique qu'une déceutralisation de la
perception de ces redevances est il priori possible. Par l'uti ..
li~,\tion du nouvel ordinateur, une décentralisation mettrait
cependant en péril la rentabilité de ce service ct, à cet égard,
la Régie doit toujours veiller à réduire le plus possible les

[ 31 ] 4~XV (1970 ..1971) N. 2

Ook het feit dat het papier doorschijnend is, zou de lec-
tuur ten zeersre bemoeilijken.

De Minister antwoordt dat vanaf 1971 cie grootte cler
letters in de olficlële telefoonqids van 1,6 mm op 1,75 mm
zal worden gebracht,

Bovendien zullen de telefoonnummers vetter worden ge-
drukt.

Andcrdeels zijn i.v.m. het doorschijnende papier in de ..
zelfde publicatie nog geen klachten ontvangen.

7. Radio- en TV-taksen.

Een lid wenst nadere inlichtingen te bekomen omtrent de
met de inning van radio .. en T'V'-takscn helaste diensten.

Zo vraagt hij of deze dienst wel noodzakelijkerwtjze tot
de R. T. T. moet behoren.

Verder wijst hij er op dat er door veel mensen nog ver ..
gissingen beqaan worden bij het betalen van de taksen,
wat rnisschien wel te wijten is aan een ~]ebrek aan voor ..
lichting.

Bovendien beschikt deze dienst volgens hem niet over vol ..
doende personecl. Ook zou het nodiqe bevoegde personeel
niet aanwezig zijn.

Ook wil hij weten of de vrijstelling van radio- en TV~
taksen geldt wanneer de vrijgestelden een tclevisietoestel
huren.

Ten slotte suggereert dit lid genoemde dienst te decentra ..
liseren en bijvoorbeeld de taksen te laten innen door de
ontvan gstkantoren.

De Minister beaamt dat de taken van de dienst radio-
en TV ..taksen niet tot de spccifieke bevoegdheden van
de Regie behoren. Toch wijst h ij er op dat noch de B. R. T.
noch de R. T. B. bereid zullen zijn om deze dienst onder
hun bevoeqdheid te ncmen. Verder zou aan een dergelijke
overhcvelin q het nadeel vcrbonden zijn dat de ruime moqe-
lijkheden van mutaties en bevorderingen die het personcel
thans heeft, dan zcer beperkt zouden zijn.

Verder denkt de Minister niet dat er een gebrek aan
voorlichting bestaat, omdat de meest essentiële wetsbepalin-
gen inzake radio- en T'Vvtaksen die door icdcreen t]ekend
moeten zijn , voorkomen op de betalinqsdocumenten. Toch
zal er nat] vcrbeterinq inzake de voorlichting komen met
de oprichting van de T. Tv-handelsaqentschappen.

De Ministcr geeft toe dat er thans een zeker tekort aan
personcel is. Bij de eerstvolgende aanwerving zal de perse-
neelsforrnutlc vermoedelijk aangevuld kunnen worden.
Toch valt op te merken dat de werkzaamheden van deze
dienst thans geleidelijk toevertrouwd worden <Jan een nieu-
we computer met t]1'otere mogelijkheden en een sncllere
werkwijze. Hicrdoor za] het nood zakelijk zijn over le qaan
tot een herzienin g van de personeelsbehoeften (vooral
kwalitatief }, zodra de nieuwe werkwijze integraal toegepast
zal worden.

In verband met de verhuring van televisietoestellen be-
paalt artikel 2 van de wet van 26 januari dat de retrihu-
ties ten laste van de verhuurtlers van televisietoestellen
blijven. Aanqczicn anderdeels de vrijstelliriq van taksen van
persoonlijke aard is en dus niet overdraaqbaar. kan de vrij-
stelling geenszins worden tocqepast ten qunste van de ver-
huurder van de toestellen en moeten deze taksen bijgevolg
door de laatstgenoemde vereffencl worden.

Ten slotte verklaart de Minister clat een decentralisa-
tie van de inning van deze taksen à priori mogelijk is, We-
gens het aanwenden van de nieuwe computer zou een decen ..
trulrsutic de ren tuhiliteit van deze dienst nochtans in het
gedrang breriqen en in dit verband moet de Regie er altijd
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frais de perception parce que ceux-ci doivent en fin de
compte être supportés par le Trésor.

III. - DISCUSSION DES ARTICLES
ET VOTES.

La discussion des articles n'a soulevé aucune question.

Les articles, ainsi que l'ensemble du projet, ont été adop-
tés par 12 voix contre 4.

Le Rapporteur, Le Président,

E. LACROIX. R. HICGUET.
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voor waken dat de inningskosten tot een minimum beperkt
bliiven, orndat deze uiteindelijk door de Schatkist moeten
worden gedragen.

III. - BESPREKING VAN DE ARTIKELEN
EN STEMMINGEN.

Bij de bespreking van de artikelen wordt geen enkele
vraag gesteld.

De artikelen alsmede het gehele ontwerp worden aange~
nomen met 12 tegen 4 stemmen.

De Verslaggever, De Voorzitter,

E. LACROIX. R. HICGUET.


